
К-По2 1/2020 

 

 

 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА 

одржаног дана 27.07.2020. године 

 

 

 Председник већа: 27.07.2020. година, 09,40. 

 

Председник већа отвара заседање у предмету Вишег суда у Београду, Одељења 

за ратне злочине К-По2 1/2020 против оптуженог Османа Османовића због кривичног 

дела ратни злочин против цивилног становништва из члана 142 став 1 КЗ СРЈ и других 

кривичних дела  по оптужници Тужилаштва за ратне злочине КТО број 1/20 од 

21.02.2020. године. 

 

Веће поступа у саставу судија Зорана Трајковић и Дејан Терзић, чланови већа, 

судија Мирјана Илић, председник већа.  

 

Записник води записничар Јасминка Јовановић, у раду суда помаже судијски 

сарадник Јелена Петровић.  

 

Констатује се да су на главни претрес приступили: 

 

-заменик тужиоца за ратне злочине Душан Кнежевић, 

-оптужени Осман Османовић, доведен преко Управе  Окружног затвора у 

Београду, 

-присутан бранилац оптуженог адвокат Ђорђе Дозет. 

 

Присутни сведок-оштећени Васиљко Тодић, сведок Арман Јашаревић.  

 

Није приступила сведок-оштећена Зора Симић.  

 

Из службене белешке Службе за помоћ и подршку сведоцима и оштећенима 

СПП.По2 48/2020 од 15.07.2020. утврђује се да је наведеног дана ступљено у контакт са 

сведоком Зором Симић из Брчког, чије је сведочење планирано за данашњи главни 

претрес, која је изјавила да је дана 15.07.2020. године примила позив за главни претрес, 

да је вољна да се одазове позиву суда, али због пандемије "Ковид 19" је промењен ред 

вожње из Брчког за Београд и у заказано време не би стигла на главни претрес, а како 

негује непокретну болесну мајку долазак у Београд раније би јој представљао проблем. 

 

Суд је са наведених разлога одлучио да сведока-оштећеног Зору Симић позове 

на неке од наредних главних претреса када околности омогуће њен несметани долазак.  

 

У публици присутна лица: Булић Иванка, Имамовић Анеса, Пантовић Гојко.  

 

Констатује се да су испуњене процесне претпоставке за одржавање главног 

претреса.  

 

 

Суд доноси 
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Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се  главни претрес ОДРЖИ. 

 

Наставља се претрес прекинут дана 01.07.2020. године у фази доказног 

поступка.  

 

Главни претрес је јаван. 

 

Врши се аудио снимање тока главног претреса, а препис тонског снимка биће 

саставни део записника о главном претресу. 

 

Позивам заменика тужиоца за ратне злочине. Бранилац оптуженог Османа 

Османовића, адвокат Ђорђе Дозет је суду након последњег главног претреса доставио 

поднеске дана 07.07.2020. године, 21.07.2020. године и достављен је поднесак 

24.07.2020. године са доказима у прилогу. Ова два поднеска са доказима у прилогу од 

07.07.2020. и 21.07.2020. године су Вам достављени на увид и изјашњење, а није било 

времена, имајући у виду када је достављен да се достави и поднесак са доказима који су 

достављени суду 24.07.2020. године, али се ради о већ раније достављеним доказима, 

само су у питању фотографије односно снимци у колору.  

 

Можемо да доставимо, да ли имамо примерак, тужиоцу? Добили сте у 

међувремену. Ево изјасните се у односу на ове доказне предлоге браниоца оптуженог.  

 

Изјашњење заменика тужиоца за ратне злочине, Душана Кнежевића 
 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Заменик тужиоца. Ја сам овај добио од 

суда ове доказне предлоге браниоца окривљеног од 07. и од 21.07.2020. године, и овај, 

моје изјашњење је следеће. Овај први предлог браниоца јесте компакт диск који садржи 

копије докумената предложених да буду изведени као доказ на главном претресу. Прво, 

то су радни блокови окривљеног Османа Османовића под ознаком: 5 плус 1. 

Тужилаштво је извршило преглед тих радних блокова, извршио сам увид у то и 

налазим да овај није неопходно да се овај доказни предлог изведе односно предлажем 

да се одбије, јер мислим да не доприноси овај утврђивању чињеничног стања везано за 

инкриминисани догађај.  

 

Друго, доказ је о радном правном статусу окривљеног Османовића, практично 

тужилаштво не спори његов радно-правни статус, али такође сматрам да је овај доказ 

без значаја.  

 

Што се тиче службене легитимације окривљеног Османа Османовића... 

 

Председник већа:  Дакле, Ви предлажете да се он одбије јер налази да не 

доприноси утврђењу релевантних чињеница? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да, да. 

 

Исто се односи и на службену легитимацију окривљеног Османа Османовића, а 

што се тиче мобилизацијског позива не могу се отети утиску да је он у таквом изгледу 

и таквог облика овај и толико је нов да после тридесет година, код мене, иако сам ја 

лаик, изазива неку недоумицу у погледу његове валидности. У сваком случају, овај 

како се зове, тај мобилизацијски позив сам по себи не оспоравамо, али сматрамо да би 
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се могло одлучити о њему да извршимо увид у његов оригинал, након чега би се ја 

могао изјаснити везано за исти.  

 

Што се тиче, овај, овог другог 2 ЦД-а која садрже аудио запис и транскрипт са 

главног претреса из предмета Основног суда Брчко Дистрикта, па то иде онда број, 

пресуда исто Основног суда Брчко Дистрикта, овај и пресуда Апелационог суда Брчко 

Дистрикт, значи ради се о парничном предмету, сматрамо да није овај  битан за 

утврђивање чињеничног стања и предлажемо да се тај доказни предлог одбије, јер не 

доприноси решењу ове кривично-правне ствари због које се води овај поступак.  

 

Треће, то је интервју сведока тужилаштва, како пише, Армана Јашаревића 

новинару Шефку Калоперу, аудио запис, отворено писмо сведока тужилаштва Армана 

Јашаревића у листу "Дневни аваз" Сарајево, два видео снимка као доказ о 

"кредибилитету" сведока са предлогом да се на околности интервјуисања Армана 

Јашаревића, те сазнања о статусу сведока Јашаревића у периоду мај-јул `92. испта 

сведок Шефко Калопер, који је у време `91.,`92. био старешина, припадник МУП-а 

Босне и Херцеговине, СЈБ Брчко, Горњи Рахић. Значи што се тиче овога, овај како се 

зове, интервјуа, ја сам то извршио преглед и установио сам да се он односи на потпуно 

неке друге догађаје, а не на оно што је предмет овог поступка, значи односи се 

практично на неке догађаје везано за Федерацију Босне и Хецеговине, убиство једног 

лица које је било високо позиционирано, да ли је био помоћник министра или тако што,  

и да овај, како се зове, да, зове се Јозо Леотар тај човек, али налазим да то нема никакве 

везе са овим инкриминисаним догађајем, тако да се противим овом доказном предлогу.  

 

Такође се противим и да се саслуша Шефко Калопер, да се испита сведок Шефко 

Калопер, везано за околност интервјуисања овог лица, а не противим се да се Шефко 

Калопер као лице које је било тамо присутно у време критичног догађаја испита као 

сведок у овом предмету, али не на околности ове предложене него на околности везане 

за овај, овај догађај због којег се судимо, време у које је он тамо био, значи практично 

евидентно је из исказа лица која су у досадашњем току поступка давала исказ да је он 

тамо био присутан, тако да немам ништа против да се он саслуша у својству сведока, 

али не на ове предложене околности него на околности везано за догађај због којег се 

води поступак и суди. 

 

Трећи предлог је записник – изјава Радушић Миленка, па онда иде број, "Хашки 

документ у фотокопији" који потписује овлашћено службено лице Службе државне 

безбедности Горњи Рахић, Јашаревић Сенад, који је предложен као сведок на 

околности узимања изјаве од заробљених Срба, посебно од Радушић Миленка. 

Противим се да се користе било какви записници на овакав начин прибављени, то нису 

докази, то су практично овај службене белешке односно изјаве дате на овај, приликом 

ислеђивања, то не може да се користи као доказ, зато се противим томе.  

 

Четврто – извештај са фотодокументацијом фотографисања објекта у склопу 

комплекса власништво Јавног предузећа "Шумарство" Горњи Рахић тзв."Окрајци" дана 

11.05.2011. године, фотокопија црно-бела са напоменом да је одбрана затражила и тако 

даље. Значи сагласан сам да се овај доказ изведе, прегледао сам то и видим да се ради о 

локалитету и овим догађајима због којих ми данас водимо поступак и видео сам такође 

да у тој фотодокументацији постоје лица која су овде предложена да се саслушају као 

сведоци односно једно лице које више није живо, које показује практично то лице 

места, тако да сам сагласан са тим предлогом одбране окривљеног.  
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Што се тиче овог предлога који је означен под 5, овај, ту садрже имена 23 

поименца наведена, садржи имена 23 по именца наведена лица за које је одбрана 

предложила да се саслушају као сведоци. Ја сам прочитао сва та имена, али овај нисам 

приметио на које околности овај су предложени они да се саслушају, међутим 

независно од тога у односу на лица чија се имена и презимена помињу од стране 

сведока и учесника у овом поступку у досадашњем трајању поступка, ја сам сагласан да 

се они овај позову и испитају као сведоци. То је Тахто Халил, Куртовић Суад, 

Јашаревић Сенад, Фазловић Новалија и Мујкановић Зекерија. Само што овај, ајде да 

кажем, противим се да се то изврши путем видеолинка него бих предложио уколико је 

могуће да се саслушају овде, уколико не, да одбрана овај објасни из којих разлога 

постоји препрека да они дођу овде, обзиром на то да постоје лица која су већ долазила 

са подручја Босне и Херцеговине и овде се несметано саслушавала, а осим тога постоји 

и позитивно-правне претпоставке које су нама свима добро познате, да лице која буду 

дошла овде да се саслушавају у својству сведока ни на који начин неће бити доведена у 

било какав положај који бих могао изложити било каквој непријатности односно 

непријатности било које врсте.  

 

Што се тиче ових предлога да се саслушају лица означена под бројем 24,25 и 26 

као представници међународне заједнице,  значи налазим да је ирелевантно њихово 

саслушање односно испитивање јер се њихова сазнања не односе на критични догађај и 

то је отприлике разлог због којег се тужилаштво противи, извођењу тих доказа.  

 

Што се тиче поднеска  браниоца окривљеног везано за 21.07., овај, он садржи 

компакт диск, ЦД који садржи прилог "Телевизије Брчко", изјаву оштећеног Миленка 

Радушића. Ја сам прегледао то, право да вам кажем овај, сам сам себи поставио питање 

да ли би колега да је на мом месту се сагласио да се, да сам ја предложио овако нешто 

као доказ, али добро. Мени је то деловало као једно ислеђивање једног човека који је 

евидентно овај престрављен, тако да, овај, не видим колико би то могло допринети 

расветљавању овог кривично-правног догађаја. Значи ја се противим том доказном 

предлогу. Исто се односи на 2, изјава Радушић Миленка од 18.05.`92.  

 

 Што се тиче ових извештаја да фотодокументацијом, то је практично слично 

овоме што је већ дато у црно-белој верзији, а ово је сад у боји,  тако да је то све у реду. 

Сагласан сам и са овом прегледном картом насељеног места Горњи Рахић, Маоча, и са 

овим снимцима локалитета, овај, Окрајци односно Горњи Рахић са "Googlee Earth". 

Ето, то је што се тога тиче.  

 

 Сматрам, што се тиче овог предлога под 9 да се у својству сведока испитају, 

овај, ова лица Јеремић Марко, Пејић и Јован Стојковић, налазећи да, овај, се нису, нико 

их не помиње да су били присутни овим инкриминисаним догађајима, тако да је то 

отприлике у најкраћем наше изјашњење везано за ове доказне предлоге браниоца. 

 

 Председник већа:  Добро. Ми ћемо сада одлучити, односно извешћемо доказе 

који у овој фази поступка, пре испитивања, могу бити од значаја пре испитивања 

сведока који су позвани да буду испитани на данашњем претресу, а о осталим 

предлозима одлучићемо накнадно.  

 

 Дакле, имамо доказне предлоге.  

 

 Сачекајте браниоче.  
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 Имамо доказне предлоге где постоји сагласност за извођење доказа, та 

сагласност се односи управо на доказе за које налазим да су нам сада у овој фази 

потребни. 

 

 Изволите браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Адвокат Дозет. Ако дозволите да се са пар реченице 

изјасним на недоумице које је тужилац изнео сад у овом обраћању везано за предлоге 

односно поднеске. 

 

Председник већа:  Да ли можете то на крају? То ће нам одузети пуно времена, 

треба да испитамо два сведока, а свакако о тим доказима где не постоји сагласност 

нећемо сада одлучивати.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Једна реченица.  

 

Председник већа:  Изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Дакле, овде нису нови предлози ових 26 лица, него су 

само адресе на којима се лица налазе. Изјава Радушића од 15.05., која је снимљена, и 

изјава Радушића од 18.05. везана је за одбрану окривљеног који говори о моменту кад 

он обавља ту службену радњу кад је направљена службена белешка од 18.05.1992. 

године. Само то, хвала.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Усвајају се доказни предлози браниоца оптуженог Османа Османовића, 

адвоката Ђорђа Дозета, који су достављени уз поднесак од 21.07.2020. године и 

одређује се на главном претресу на основу одредбе члана 405 став 2 ЗКП извођење 

доказа вршењем увида, емитовањем преко лап-топа, уз истовремено емитовање на 

мониторима. 

 

Преко документ камере ове доказе.  

 

-Извештај са фотодокументацијом фотографисања објеката у склопу 

комплекса власништво ЈП „Шумарство“ Горњи Рахић, такозвани Окрајци од 

11.05.2011. године; 

 

Оптужени да ли видите? Не. Нека уђе оптужени у судницу. Укључите му само 

монитор.  

 

Дакле чули сте, Ваш бранилац је доставио објекте у оквиру комплекса. Ево 

можемо одмах, пошто сте ту, да објасните шта је ово на првој фотографији? Да.  

 

Оптужени Осман Османовић: Ово је улаз… 

 

Председник већа:  Представите се само због транскрипта.  
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Оптужени Осман Османовић:  Значи ово је улаз на локалитет.  

 

Председник већа:  То је улаз? 

 

Оптужени Осман Османовић: На локалитет Окрајци.  

 

Председник већа:  Окрајци, добро. Идемо даље. То је исто тако улаз, је ли тако? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Да.  

 

Председник већа:  Фотографисано са друге стране? Можете да објасните ову 

фотографију број 3.  

 

Оптужени Осман Османовић: Нисам ја ово примјетио.  

 

Председник већа:  Молим? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Нисам примјетио значи ово.  

 

Председник већа:  Ову спомен плочу? 

 

Оптужени Осман Османовић: Да, нисам обраћао пажњу.  

 

Председник већа:  Нисте обраћали пажњу, добро. Можемо следећи. Да ли 

можете да појасните овај објекат? Шта је тај објекат? 

 

Оптужени Осман Османовић: Мислим да је ово одмах објекат лијево на улазу 

у локалитет значи гдје смо ми саслушавали Зеца, генерала данас, тада пуковника.  

 

Председник већа:  Добро. Зашта је служио овај објекат? Да ли сте ви ту 

боравили, да ли сте ту вршили испитивање свих притворених лица или само појединих 

притворених? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Не. Само значи генерала Зеца и команданта 

односно начелника штаба бригаде.  

 

Председник већа:  А зашто само њих? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Само њих.  

 

Председник већа:  Зашто?  

 

Оптужени Осман Османовић:  Молим? 

 

Председник већа:  Зашто само њих? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Па само њих зато што сам био упућен, добио 

сам задатак да обавим задатак да обавим разговор са њима двојицом.  

 

Председник већа:  Добро. А да ли Вам је познато где су испитивана остала 

притворена лица у овом логору. Где су испитивана? 
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Оптужени Осман Османовић: Мислим да су вам раније дао одговор, више пута 

сте питали, значи немам везе са осталим притвореним лицима на овом локалитету.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато? Ја нисам рекла где сте испитивали 

него где су испитивана остала притворена лица. Да ли Вам је познато обзиром на Вашу 

улогу? 

 

Оптужени Осман Османовић: Значи на овом локалитету не знам.  

 

Председник већа:  Није Вам познато на овом локалитету где су остали 

испитивани. Ви сте овде били само кад су испитивана ова лица како сте то навели. 

Можемо даље. Да ли Вам је познато шта је ово? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Не.  

 

Председник већа:  Да ли сте били некада у овом објекту? 

 

Оптужени Осман Османовић: Не. Једном сам долазио у мерхамет, али ја сад не 

могу да се снађем, прије двије, три године узео сам нека колица за мајку, прије дви,три 

године, негдје сам ту долазио, не знам гдје је тачно то.  

 

Председник већа:  Није Вам познато чему је служио овај објекат у том периоду? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Да. 

 

Председник већа: Можемо даље. Овај објекат? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Не, не знам шта је то.  

 

Председник већа:  Да ли сте видели уопште тај објекат кад сте одлазили тамо? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Не, нисам ово видио.  

 

Председник већа:  Нисте никада видели тај објекат? 

 

Оптужени Осман Османовић: Не.  

 

Председник већа:  Добро. Нисте чули од осталих Ваших надређених или Ваших  

осталих иследитеља? Или како смо их назвали.  

 

Оптужени Осман Османовић: Не, нисам чуо, значи не препознајем овај објекат 

и не знам о чему се ради.  

 

Председник већа:  Добро. А овај објекат, да ли тај објекат препознајете? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Не знам шта је ово.  

 

Председник већа:  Нисте видели тамо тај објекат? 

 

Оптужени Осман Османовић: Нисам видио овај објекат.  

 

Председник већа:  Нико није описивао тај објекат и говорио да се он користи? 
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Оптужени Осман Османовић:  Немам појма о овоме.  

 

Председник већа:  Добро. Ове просторије, да ли препознајете? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Па то је ова слика претходна, само, значи не 

препознајем.  

 

Председник већа:  Кажете то је ова слика претходна само, шта само? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Само је зумирано, видим да је зумирано. 

Мислим овај горњи дио, ово доле не знам, не знам. Значи ово је зумирано и видио сам 

претходну слику. Али не знам шта је то.  

 

Председник већа: Добро. Да ли имате нешто да приметите на овим 

фотографијама? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Непознато.   

 

Председник већа:  Да ли имате нешто да изјавите? 

 

Оптужени Осман Османовић: Значи није ми познато.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли Вам је ово познато? 

 

Оптужени Осман Османовић: Значи није ми познато, исто. Непознато.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Непознато. Непознато, исто.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли има неко нешто да примети у односу на овај 

изведени доказ? Тужилац? Бранилац? Не.  

 

Врши се увид у:  

 

-Извештај са фотокодокументацијом и форензичком прегледу лица мјеста 

догађаја од 19.08.2013. године, који садржи показивање лица места од стране 

оштећеног Павловић Александра, преко лап топа, емитовањем на мониторима.  

 

Да ли Вам је познато ово лице на фотографији, оптужени? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Не. Мислим не могу на овом снимку да видим 

шта је ово ни ко је ово.  

 

Председник већа:  Добро. Ево овде се боље види, да ли препознајете ову особу? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Човјека, мислим да се ради о Александру 

Павловићу, мислим.  
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Председник већа:  Добро. Само, вратите ону фотографију. Дакле, фотографија 

број 24 и број 25. На фотографији број 24 и 25 препознајете Александра Павловића, је 

ли тако? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Да, значи овамо десно значи ова фотографија 

број 25 чини ми се да је то Александар Павловић.  

 

Председник већа:  Добро, можете даље.  

 

Има ли неко примедби? Има ли неко нешто да укаже? 

 

Врши се увид у:  

 

-Извештај „са фотодокументацијом фотографисања показивања лица 

мјеста заробљавања и затварања лица“ оштећеног Васиљка Тодића; 

 

Да ли оптужени препознајете лице на фотографији број 2? 

 

Оптужени Осман Османовић: Стварно на овој фотографији ми је нејасан овај 

лик и не могу да препознам то лице.  

 

Председник већа:  Не препознајете, добро. Ево овде је мало јасније.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Исто тако, не знам ово лице.  

 

Председник већа:  Добро. Фотографија број 8? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Не знам ко је лице, не познајем уопште ово 

лице. 

 

Председник већа:  Добро. Фотографија број 14. Препознајете ли лице на овој 

фотографији? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Значи исто тако, не знам. 

 

Председник већа:  Не знам. Само моменат. Да ли Вам је познато ово лице места 

које он показује, фотографија број 20?  

 

Оптужени Осман Османовић:  Значи није ми познато ово лице.  

 

Председник већа:  Објекти ови, да ли Вам је познато где се ово налази где се 

ово лице налази? 

 

Оптужени Осман Османовић: Нисам овај... 

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато ово окружење где се ово лице налази? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Па заиста не могу да .... 

 

Председник већа:  Не можете да препознате, добро.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Да.  
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Председник већа:  А на фотографији број 23? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Па овде видим да је овај, да пише ДОО 

"Панорама", мислим да се односи на фирму "Панорама" Брчко. То је значи позната 

била фирма прије рата.  

 

Председник већа:  Добро. Само толико Вам је познато? 

 

Оптужени Осман Османовић: Да. Значи знам за ту фирму и знам ко је био 

власник те фирме.  

 

Председник већа:  Добро. Можемо даље. Ко је био власник? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Био је Бахор Хусеин, Хусо Бахор.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Оптужени Осман Османовић:И мислим сад да је на том мјесту неки ресторан.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли Вам је ово познато на фотографији број 29? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Значи лице ми није познато, али локалитет ми је 

познат, значи "Биљана" то је и данас исто, то је фирма од прије рата која је дјеловала и 

у рату и послије рата.  

 

Председник већа:  У рату шта је било у овој фирми? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Молим? 

 

Председник већа:  Да ли је фирма функционисала у време рата или су 

просторије служиле у друге намене? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Да, да, фирма је функционисала током значи 

рата.  

 

Председник већа:  Добро. Овде је оштећени показао да је био затворен, место 

где је био затворен. Да ли Вам је познато нешто о томе? 

 

Оптужени Осман Османовић: Мени нису познате ове просторије на које 

показује лице које ја не знам.  

 

Председник већа:  Нисте никада одлазили тамо? 

 

Оптужени Осман Османовић: Не, не, нисам сигурно.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је сада, ево види се у гро плану? 

 

Оптужени Осман Османовић: Да, ово лице је сада скроз зумирано и види се, ја 

овог човјека први пут у животу видим.  

 



 11 

Председник већа:  Добро. Да ли су Вам познате ове просторије што показује 

Васиљко Тодић? 

 

Оптужени Осман Османовић: Хоћете ли поновити молим Вас? 

 

Председник већа:  Да ли су Вам познате ове просторије? 

 

Оптужени Осман Османовић: Не, не, нису.  

 

Председник већа:  Можемо даље, пожурите мало, имамо сведоке да 

саслушавамо. 

 

Добро. Да ли има неких примедби? Да ли има неко нешто да укаже? 

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Усваја се доказни предлог браниоца оптуженог Османа Османовића, адвоката 

Ђорђа Дозета, достављен уз поднесак од 24.07.2020. године, и одређује на главном 

претресу на основу одредбе члана 405 став 2 ЗКП извођење доказа вршењем увида, 

емитовањем преко документ камере, уз истовремено емитовање на мониторима,  

 

-снимака локалитета Окрајци у колору, и  

 

-локалитета Горњи Рахић у колору, са "Googl-а" . 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли дозвољавате да окривљени покуша да се 

оријентише на тој фотографији коју сте сада приказали и да покаже где је ... 

 

Председник већа:  Ви сте требали уз поднесак да опишете у складу са чланом 

170 ЗКП-а, и мапу и фотографију, али пошто нисте, ево изволите, опишите сад, уколико 

сте то хтели.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Не, ја сам хтео да окривљени ако може да се снађе на 

фотографији покаже где је центар Горњи Рахић, а где је овај локалитет Окрајци.  

 

Председник већа:  Добро. Може. 

 

Дакле, Ви сте ово доставили да бисмо утврдили локалитет? Је ли тако? Изволите 

оптужени, можете да се изјасните.  

 

Оптужени Осман Османовић: Добро, овде где пише „Горњи Рахић“, то је 

строги центар...  

 

Председник већа: Добро. Укључите микрофон. Дакле, у овом делу где пише 

"Горњи Рахић", Ви тврдите да је то строги центар места Горњи Рахић. 

 

Оптужени Осман Османовић: Да, строги центар мјеста Горњи Рахић, сад 

овамо према Ограђановцу, значи не иде се лијево, овде се рачва пут него се иде овамо 

десно и долазимо до, има једна раскрсница, па има друга, опет ово лијево је према 

Ограђановцу, десно је овамо према ... 
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Председник већа:  Добро. Можете да нам прецизно опишете где се налазе 

Окрајци.  

 

Оптужени Осман Османовић: Значи од центра Горњег Рахића у правцу Брчког.  

 

Председник већа:  Можете ли да идентификујете на овој мапи? 

 

Оптужени Осман Османовић: Значи главни пут Горњи Рахић –Брчко.  

 

Председник већа:  Који је то главни пут, ми не знамо? 

 

Оптужени Осман Османовић: Молим? 

 

Председник већа:  Који је то пут на овој мапи? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли може преко документ камере да покаже смер? 

 

Председник већа:  Па не знам како да покаже. Имамо два пута. Из центра места 

иде пут који се рачва у два дела, је ли тако? Колико ја видим... 

 

Оптужени Осман Османовић: Да, имамо овамо значи, ако идемо од ... 

 

Председник већа:  Десно, лево, опишите на неки начин уколико сте у 

могућности.  

 

Оптужени Осман Османовић: Добро, значи идемо од центра Горњег Рахића у 

правцу Брчког  према Ограђановцу и имамо прво скретање за Ограђановац, значи 

идемо десно у правцу Брчког, а не у правцу Ограђановца, долазимо до раскрснице гдје 

се поново скреће за Ограђановац. 

 

Председник већа:  Добро. Да ли се види на овој мапи Окрајци? Да ли се виде? 

 

Оптужени Осман Османовић: Да, ја видим, значи тај пут, значи та раскрсница, 

настављам право, наставља се право према Брчком и ја сад овдје не могу да видим, 

значи ту би требало од ове раскрснице највише километар са десне стране.... 

 

Председник већа:  Добро. Само моменат. Ово је шири локалитет места Горњи 

Рахић, је ли тако? 

 

Оптужени Осман Османовић:  Да. 

 

Председник већа:  Шири снимак локалитета и можете евентуално да покажете 

где су Окрајци уколико се види на овом снимку? Да ли се види? 

 

Оптужени Осман Османовић: Отприлике, ево, мало је нејасно, слабо се види, 

али скроз горе на врху са десне стране.... 

 

Председник већа:  Где, на ком врху? Како ћемо ми то? 

 

Оптужени Осман Османовић:  На врху ове фотографије десно, значи у десном 

дијелу, скроз горе на врху налази се тај локалитет. 
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Председник већа:  Добро.  

 

Оптужени Осман Османовић: По мом мишљењу, видим по овом снимку 

значи... 

 

Председник већа:  Добро. Имате ли још нешто да изјавите? Имате ли још нешто 

да изјавите? 

 

Оптужени Осман Османовић:Не, не.  

 

Председник већа:  Ви браниоче?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Адвокат Дозет. Ако могу да дам објашњење. Дакле, на 

врху овог локалитета... 

 

Председник већа:  Где је врх, шта је за Вас врх? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Дакле, на десном углу фотографије. 

 

          Председник већа: Добро. 

 

         Адвокат Ђорђе Дозет: Пре кривине која се скреће  лево, дакле главни пут који 

иде, један једини, пре него што скрене лево са десне стране налази се .... 

 

Председник већа:  На овом самом крају фотографије? У горњем десном углу? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  У горњем десном углу.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ако могу да приђем па да вам покажем.   

 

Председник већа:  Не морате да прилазите.  Да ли Ви имате исту фотографију? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја имам само ову А3 формат. 

 

Председник већа:  Добро. То је ова која је на монитору, је ли тако? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Монитор је А4, ја сам направио себи да буде прегледније 

на А3.  

 

Председник већа:  Добро. У Вашем је интересу да опишете што детаљније, ми 

смо ту да Вас.... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Дакле, овај локалитет у десном горњем углу који је 

приказан је у широј резолуцији односно са 400 стопа сниман у централном делу друге 

мапе.  

 

Председник већа:  Да ли ми то имамо? Сачекајте док ми отворимо. Дакле, Ви 

објашњавате да се на овој другој мапи, а друга мапа је снимак... 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Локалитет Ограђеновац. Пардон, Окрајци.  

 

Председник већа:  "Снимак локалитета Окрајци у колору", тако сте Ви назвали.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Овај централни део овде.  

 

Председник већа:  Опишете где је, с које, леве, десне, не може суд у Вашим.... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Дакле, имамо главни пут који се протеже од левог угла 

фотографије према средини фотографије и вертикално горе, на пола тог пута на 

фотографији скретање на десну страну и један локалитет четвртастог облика, дакле пут 

који је означен сивом бојом иде у четвртаст облик, дакле види се улаз и цео круг 

правоугаоник, димензије ћемо касније.  

 

Председник већа:  Добро. То је с десне стране пута, је ли тако? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Са десне стране главног пута.  

 

Председник већа:  Ова два једина објекта која се виде на фотографији? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Виде се ту, ако се боље загледате, више објеката, само 

што су тамнији кровови.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је л` беле боје то? 

 

Председник већа:  Пита тужилац да ли је овај беле боје? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да, да, ово што се види беле боје и одмах поред тога је 

нешто сиве боје. 

 

Председник већа:  Дакле, сви ови објекти са десне стране пута је ли тако? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да, да, овај овде део, претпостављам да се овај овде део 

баш што бљешти троугластог облика не односи на тај локалитет, али овај централни 

део везано за овај четвороугаони пут је тај локалитет Окрајци.  

 

Председник већа:  Добро. Завршили смо, дакле немате никаквих других 

примедби.  

 

О осталим доказним предлозима суд ће одлучити накнадно, а ови докази су били 

неопходни ради евентуалног предочавања овим сведоцима који су позвани на данашњи 

претрес.  

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока Армана 

Јашаревића. 
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Позваћете сведока Армана Јашаревића.  

 

Испитивање сведока Армана Јашаревића 

 

Сведок Арман Јашаревић: Добар дан.  

 

Председник већа:  Добар дан.   

 

Идентитет сведока Армана Јашаревића утврђен увидом у личну карту број 

010МД/4618 издату дана 17.02.2014. године од надлежних органа БиХ.  

 

Можете вратити личну карту сведоку.  

 

Јашаревићу, да ли има неких измена у Вашим личним подацима од када сте дали 

личне податке пред Тужилаштвом за ратне злочине дана 19.02.2020.? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не.  

 

Председник већа:  Сведок Арман Јашаревић са личним подацима као на 

записнику о испитивању сведока пред Тужилаштвом за ратне злочине од 19.02.2020. 

године.  

 

Ви сте предложени од стране Тужилаштва за ратне злочине да будете испитани 

на овом главном претресу у овом кривичном поступку који се води против Османа 

Османовића у својству сведока.  

 

Као сведок дужни сте да говорите истину, давање лажног исказа представља 

кривично дело.  

 

Да ли Вам је јасно ово упозорење суда? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Јасно ми је.  

 

Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  

 

Да ли Вам је јасна поука суда? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да.  

 

Председник већа:  Као сведок дужни сте да положите заклетву. Да ли се 

заклињете својом чашћу да ћете о свему што пред судом будете питани говорити само 

истину и да ништа од онога што Вам је познато нећете прећутати.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Заклињем се.  

 

Председник већа:  Заклињете се.  

 

Сведок упозорен, опоменут у смислу одредби члана 95 став 1 и 2 ЗКП, након 

положене заклетве, у смислу члана 96 ЗКП, изјави: 

 



 16 

Да ли Ви остајете при овом исказу који сте дали када сте детаљно саслушани од 

стране заменика тужиоца за ратне злочине дана 19.02.2020. године? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Остајем у потпуности.  

 

Председник већа:  Остајете у потпуности. Немате ништа да измените ни да 

додате у односу на ове наводе? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Не знам шта бих требао, немам.  

 

Председник већа:  Немате  ништа да измените. Дакле остајете при свему. Да ли 

можемо да само констатујемо, да ли је потребно да сведок понавља свој исказ овде на 

главном претресу имајући у виду да смо сви упознати са његовим исказом? Тужилац? 

Бранилац? Добро. Изволите тужиоче, да ли имате питања за сведока Армана 

Јашаревића.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Заменик тужиоца. Имам само неколико 

питања. Којој јединици сте Ви припадали у то време када причате да сте били у Горњем 

Рахићу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јединица војне полиције.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците  ми да ли сте имали тада какву 

службену легитимацију или војну књижицу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли имали службену легитимацију? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  И легитимацију и књижицу.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Реците ми шта је писало у тој 

Вашој легитимацији односно војној књижици? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Писало је Армија Босне и Херцеговине, а печат је... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је био неки печат  на том? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Био је печат Хрватског већа одбране.  

 

 Заменик тужиоца за ратне злочине: Како Хрватског већа одбране када је 

Армија БиХ? 

 

 Сведок Арман Јашаревић:  Па то требате да питате господина Изетбеговић, 

они су потписали ваљда споразум са Хрватском да оружане снаге, је л`, Босне и 

Херцеговине уђу у састав Хрватског вијећа одбране. Тако је било, јер је наш командант 

Фалид Бојкановић значи потписао са Хрватима значи заједничку како да кажем, да ли 

је то нека конфедерација, не знам, ја нисам политичар, али онај заједничку војску која 

је била против Срба.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Значи ко је био са једне стране у оружаном 

сукобу, а ко са друге? 
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Сведок Арман Јашаревић: Па са једне стране у оружаном сукоб били су Срби, 

а са друге Муслимани и  Хрвати.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми да ли је у то време када сте Ви 

били тамо у Горњем Рахићу постојала оперативна група државне безбедности? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да, она ме је тамо и довела.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Вас довела. Како? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па био сам ухапшен пошто нисам, прије ратних 

дејстава пошто се нисам јавио у резерву, резервни састав значи Југословенске Народне 

Армије, био сам ухапшен и приведен у касарну у Брчком, и онда је полиција реаговала 

на тај начин да је звала тамо касарну да ме ослобе и да ме пусте,  и онда су ме они 

спровели у Рахић, значи тамо гдје је била припремљена већ територијална одбрана.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Пошто ја нисам знао, је ли, ја нисам имао појма о 

томе.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми какав је однос између војне 

полиције и те оперативне групе државне безбедности? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Однос је био да смо ми рецимо заробљенике спроводили 

тамо гдје су они испитивали онај, на начин како су испитивали, а ти заробљеници су 

требали да иду у размјену, значи за Бошњаке односно Муслимане и Хрвате који су 

били заробљени у Брчком. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А реците ми где се вршило то испитивање 

кад кажете да се то испитивање вршило тамо у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Испитивање се вршило на почетку значи у центру 

Рахића. Тамо има једна зграда, зове се Маркова бина, била је једна стара кућа, а касније 

се то пренијело тамо у Стари расадник на Окрајцима, на улазу у село Рахић. Од 

Паланке рецимо према Рахићу са лијеве стране били су Окрајци, то мјесто гдје је била 

као наводна Титова ловачка кућа.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Е сад реците нам пошто овај, Ви сте тамо 

били, Ви то знате, који је то локалитет где се налазило то овај, ту где су били заробљена 

лица? Значи који је то део Рахића, који је то локалитет? Да ли је то расадник? Да ли су 

то Окрајци? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ту је тај расадник, значи то је тај дио гдје имате те 

објекте значи како да кажем, да ли су то војни били објекти, углавном ту је требао Тито 

да борави или је боравио ту када је ишао у лов. Значи ту су значи били објекти, значи 

полувојни, како да кажем и једна као вила, значи нека као кућа која је била баш оно... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А какав је то објекат где су боравили 

заробљеници? Јесте ли Ви то видели? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Па не да сам видио, био сам тамо, значи, долазио 

сам тамо, значи онај, како се зове,чак сам са неким људима и разговарао.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Реците ми овај... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Били су како да кажем, као хангар неки, као, у том 

смислу.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми да ли је оперативна група 

државне безбедности имала ингеренције на тим логорима, над том притворском 

јединицом или затвором или није? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Како да не. Значи имала је комплетну, значи они су 

значи комплетан састав те државне безбједности је имао ту, као био њихов штаб, ето.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми ко је био у тој оперативној 

групи државне безбедности, да ли знате, од лица? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па било их је доста оно што ја познајем, било је 

људи које не познајем, а било је људи које не познајем, који су радили касније у 

обавештајној сигурносној агенцији, као Халил Тахто, Осман Османовић, Галиб Хаџић, 

Новалија Фазловић, Захил полицајац, било је чак људи који су, рецимо Хамдија 

Аликадић, он је био ту возач, који је био возач у банци да ли у "Сарајевској" или не 

знам којој,а касније је био возач у предузећу "Ласер", али се укључио као у резервни 

састав и ту је као радио као полицајац, и њихов возач, пошто је био професионални 

возач.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците, Ви сте рекли у истрази да је у 

једном тренутку дошло до тога да се преместе та лица из центра Рахића у тај расадник. 

Због чега је то дошло? Како је то дошло? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па дошло је из разлога пошто је то била једна стара 

кућа, како да кажем, као од черпића, биле су дрвене степенице и то је баш било у 

центру Рахића гдје је парк. И онда су људи вриштали, значи чуло се њихово значи, и 

знало се значи да се тамо врше тортуре над тим људима, и да се вјероватно не би чуло 

ту, они су већ тада онај, како се зове, планирали да тамо измјесте тамо у стари расадник 

да измјесте те да наводно сакрију од очију јавности.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко је то одлучио да се помере они одатле? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па одлучила је полиција и државна безбједност.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је л` та оперативна група или неко други? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па највероватније је да су они.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јер они су тамо и боравили.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Реците ми овај, ко одлучује о томе 

када ви доведете та лица на испитивање, ко одлучује ко ће од њих бити пуштен на 

слободу, а ко ће бити пребачен овај у затвор или неки затворен, бити притворен? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па одлучује између осталог и Осман Османовић, 

значи овдје окривљени за ратне злочине, значи главни ти који руководе тиме, мада се 

званично води да је садашњи тужилац Основног суда у Брчком - Зекерија Мујкановић и 

садашњи онај судија у ВСТВ-у - Карамехић Селим, они су се формално водили да су 

заменик и командант логора, а међутим ту је у ствари била државна безбједност, значи 

они су били алфа и омега свега, на челу са Османом Османовићем и још неким људима. 

Ја сад не знам  је л` се он зове Хазим Фазловић који је некада био у државној 

безбједности Југославије, углавном знам да је презиме Фазловић, а како му је име то не 

знам.  

 

Председник већа:  Само моменат. Пошто председник већа може било када да 

поставља питања ради разјашњења одређених чињеница. Ви сте то изјавили када сте 

дали свој исказ дана 19.02.2020., ево тврдите и сада, рекли сте: Осман Османовић није 

био командант логора. То је био Карамехлић Селим, судија. Да ли Ви хоћете да кажете 

да је он сада судија? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Он је сада судија Високог судског и тужилачког 

вјећа савета у Босни и Херцеговини.  

 

Председник већа:  Да ли он поступа у предметима за ратне злочине? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Молим? 

 

Председник већа:  Да ли он поступа у предметима за ратне злочине? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Откуд, немам појма.  

 

Председник већа:  Дакле, он је сада судија Суда Босне и Херцеговине? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да.  

 

Председник већа:  А Зекерија Мујкановић? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Зекерија Мујкановић је главни тужилац Основног 

суда Брчко Дистрикта.  

 

Председник већа:  То су људи који су били команданти логора... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Који су се водили .... 

 

Председник већа:  Где су пребијани ови затвореници?  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Који су се водили и који су знали шта се тамо ради, 

мада они оперативно нису ту радили, значи они су се водили да су ту, а ово што су 

радили државна безбједност је била ту алфа и омега, јер је она ту била стационирана.  

 

Председник већа:  А да ли су Зекерија Мујкановић и Карамехлић Селим 

долазили овде у Горње Рахиће? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Да. Овај живи у Маочи, а овај борави у Рахићу јер 

је избјегао из Брчког.   

 

Председник већа:  Зашто су они долазили ту? Јесу ли испитивали, јесу ли били 

иследници? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Нису они испитивали, они су надгледали, значи 

разговарали са овима, добијали су информације од ових докле  је шта дошло.  

 

Председник већа:  Добро. А да ли Вам је познато да ли се водила нека 

документација рецимо? Да ли су се доносила нека решења о притварању? Да ли су се 

штампале односно да ли су се израђивале изјаве лица која су испитивана? Да ли се 

спроводила нека законита процедура? Да ли сте Ви то видели или сте чули нешто о 

томе? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја нисам, да вам кажем, видио, али сам чуо, 

углавном су они штимали онако како њима то одговара. Као што су се и ратни 

извјештаји писали онако како је одговарало тој тада, у то вријеме, значи тим 

фракцијама. Али смо чули и видјели, значи видјели смо шта се дешава. Они то 

вјероватно што су радили нису сигурно писали у својим извјештајима.  

 

Председник већа:  Водили су се поступци у Босни због поступања према 

притвореницима у Горњем Рахићу и Окрајцима? Је ли тако? Да ли Вам је познато? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нешто ми и није познато да вам кажем право.  

 

 Председник већа: Није Вам познато. Нити Вам је познато.... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Водили су се против Галиба Хаџића, то знам, а 

онај, водили су се још против неких који су значи малтретирали неке заробљенике, сад 

да ли на том мјесту или не, али онај шта сам хтио рећи, углавном све је то било .... 

 

Председник већа:  А против садашњег судије и садашњег главног тужиоца БиХ 

не? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не, зато што су они били логистика, значи код нас 

у Брчко Дистрикту имате помоћ, ако имате за ратне злочине имате адвоката Османа 

Мулахалиловића који брани значи све осумњичене за ратне злочине, а онда ако он 

нешто не може да уради имате људе блиске Насеру Орићу. Преко Тузле се то ради, 

значи, имају своје адвокате који су им плаћени, тако да онај, обично се гледа да се са 

суда у Брчко Дистрикту пребаци све на државни ниво, јер су тамо наводно мање казне. 

Онда имају тамо своје вјештаке, имају све своје, значи гдје добијају мање казне у 

државном суду и гледају да ти адвокати пребаце значи на државни ниво, што би рекао 

овај како се зове припадник државне безбједности који је са њима сурађивао, значи овај 

како се зове, Ахметовић Рамиз, да је доста људи пребацио на државни ниво, јер би у 

Брчком добили барем три пута веће казне.  

 

 Председник већа:  Да ли се то односи на припаднике свих народа и народности 

или само...? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  То се односи само на Бошњаке.  
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 Председник већа:  Само на Бошњаке. А рекли сте такође да је Осман 

Османовић био главни иследник. Шта значи главни иследник? Шта сте мислили када 

сте то рекли? 

 

 Сведок Арман Јашаревић:  Он је био алфа и омега, он се питао за све и свашта, 

значи он је био главни, значи руководилац тих свих испитивања, операција и свега. 

 

Председник већа:  Кад кажете операција, да ли је руководилац само приликом 

испитивања одређених лица или је руководио са свиме, кажете операција, да ли је 

одлучивао о свему шта ће бити са тим лицима даље? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Управо на то мислим.  

 

Председник већа:  Да ли ће бити размењени, да ли ће остати притворени, како 

ће се поступати према њима, шта ће та лица радити, да ли је о томе одлучивао Осман 

Османовић? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да.  

 

Председник већа:  Јесте. Изволите даље тужиоче.   

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Коме је оперативна група државне 

безбедности одговарала за свој рад? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па највероватније председништво.  

 

Председник већа:  Ком председништву? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Босне и Херцеговине, тадашње ратно 

председништво БиХ.  

 

Председник већа:  Ратно председништво БиХ? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми овај, поменули сте Халил 

Тахто? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Име. Да ли је тај Халил Тахто био изнад 

Османа Османовића или испод њега, у смислу вишег ранга или истог ранга или нижег? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Халил Тахто је био значи припадник државне 

безбедности чини ми се и бивше Југославије био је испод Османа, значи, и оно колико 

ја знам да  ми је Шефко Калопер, значи начелник полиције рекао да је он плаћени 

убица, а он није никако био изнад Османа, значи Осман је био ту алфа и омега.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте познавали Османа Османовића 

од пре рата? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Кад сте га упознали? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па не знам, прије рата знао сам ко је, знао сам чиме 

се бави, долазио је у "Петицу" гдје је мој амиџа преко пута "Петице" имао оптичарску 

радњу, сједио и пио кафу са њим, био је и Галиб Хаџић је долазио, значи, који је био 

значи исто оптужени и осуђен за ратне злочине. А  знао сам га и овако приватно сам га 

знао, јер је једном приликом кад је мој брат значи имао једну тужбу против једног 

човека који му није платио, остао му је дужан новац, он водио тај поступак, значи и он 

му то завршио, и овај му је касније то вратио. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми да ли сте били у контакту са 

Османом Османовићем током овај Вашег боравка у  Горњем Рахићу? Да ли сте га 

виђали, да ли сте били са њим у контакту, да ли сте причали? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте разговарали везано за Ваш 

одлазак на линију и Ваше овај јединице којој сте Ви припадали, да ли је било неког 

разговора око тога, овај, шта Ви требате да радите, шта они Вама треба да ураде за 

узврат? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па било је са њим, било је са Шефком Калопером, 

начелником, значи ми смо имали неке пунктеве тамо Српски Раштани који су тамо кроз 

шуму требало да се пробије пут према Сребренику. Наводно ту је требао да буде пут 

спаса и пут хуманитарне помоћи. Међутим, тамо смо радили против шверцера 

цигарета, значи, ја сам имао свог возача,значи нисам ја био неко ко је њима био 

потрчко, ја сам био командир вода, имао сам свог возача, Зећу- таксисту, имао сам неке 

момке које сам ставио значи спортисте из Брчког, које сам извукао са линије, Баковић 

Едина, рецимо, врхунског спортисту, најбољег одбојкаша БиХ, значи ставио сам неке 

момке који су са мном значи радили, ишли су са мном, значи знали смо запленити 

значи цигарете и дрогу и не знам шта, и онда смо то значи носили овамо у команду, 

значи, носили, међутим они су то дијелили између себе и касније те људе пуштали. 

Тако да сам ја приватно имао проблеме са неким тадашњим шверцерима значи духана, 

дроге и не знам чега, јер то њих није занимало, значи добијали су цигаре и зато у 

ствари су их пуштали на слободу.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми да ли сте Ви разговарали са 

Османом Османовићем везано за Вашег оца који је био за време тих оружаних сукоба у 

Брчком остао? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да. Тада, хоћу ово да кажем. Брат Османа 

Османовића, Ферхат Османовић је радио на размјенама и ја знам да су постојали 

спискови, нормално  и мој отац је био на списку људи који су остали у граду Брчко, 

цивила, и они су манипулирали значи, једном речју они су значи говорили,  доста се 

момака пријавило значи у ову како се зове Армију Босне и Херцеговине односно и 

ХВО да би ишли на линију, њима су требали војници с тим да ће наводно они њихове 

родитеље или блиску фамилију дати у размјену значи када за то дође вријеме. Они су 

значи манипулирали, лагали су, а мијењали су људе који су њима били подобни, 

нормално за новац, јер је његов брат ту радио за паре са Мирсадом Ђапом и још неким 

људима.   
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Председник већа:  Османовић Ферхат? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ферхат, његов брат, јесте.  

 

Председник већа:  Ферат.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Који је негдје у Аустралији, Америци, значи 

склоњен је од јавности да се никад не би оптужница подигла против њега. И нормално 

је да имао увид у списе и све, тако да ми је рекао једном приликом, значи кад је био 

један инцидент тамо, није инцидент него фактички једно убиство између два аутобуса, 

рекао ми је за мог оца да је мој отац значи рахметли, да није више жив, да није више на 

списку, а онај, шта сам хтио рећи, а онда ми је рекао да изведем ја кога ја хоћу. Значи 

ако хоћу да изведем кога хоћу из тог хангара и да радим са њим што хоћу.  

 

Председник већа:  То Вам је рекао Осман Османовић? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  То ми је рекао Осман Османовић. Ето, каже: изведи 

ти кога хоћеш, ако хоћеш изведи кога. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте Ви присуствовали неком 

испитивању или већ овај од стране те оперативне групе када је био присутан и Осман 

Османовић и да ли је тада било употребе силе? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Како да не.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је ли то све оно као што сте испричали у 

истрази? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јесте. Први пут кад је значи Томо који је мене 

ухапсио, значи у граду, не знам му презиме, мислим да је хрватске националности, 

дошао је да се пријави у Рахић, дошао је да се пријави код нас у војску. Ја сам га 

препознао, предао сам га Шефки Калоперу, начелнику полиције, пошто сам са њим био 

сваки дан у контакту, онај, међутим отишао сам на пут, имали смо неку значи акцију да 

урадимо, слагаћу да ли је Паланка овај како се зове, заробили смо један шлепер цигара 

или је то била Српски Рашљани, нисам баш сигуран, мислим да је ипак била Паланка. 

И тако када сам се вратио рекао ми је да није више тај момак код њих, да је ту предат, 

државној безбједности. Та државна безбједност је била на неких двадесетак метара у 

тој старој кући од те Маркове бине. Ја сам тамо отишао, значи, попео сам се уз те 

дрвене степенице, гдје су била двојица наоружаних чувара. Значи знам једног Самира 

који је са мном оперисао крајнике и овај ја мислим Сенад да се звао, то је био рођак 

рахметли Аске милиционера. Имао је магнум, овај је имао аутоматску пушку, значи 

панцире имају на себи војне, што ми нисмо имали, што војска није имала на линији. И 

кад сам дошао горе, онај, како се зове, видио сам Галиба Хаџића, Харета Бумблу и 

Османа Османовића, значи, како, овај човјек вришти, како се дере, моли, значи да га не 

туку више, онај како значи врше над њим тортуру, испитују га на најбруталнији начин.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Ви сте испричали и за остале, овај, 

оно чему сте присуствовали, да ја сад то не понављам кроз питања, Ви сте то већ рекли.  

Него да Вас питам само још нешто. Реците, да ли познајете лице које се зове Исмет 

Дедејић?  
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Сведок Арман Јашаревић:  Чуо сам за њега, знам ко је човјек, али да га лично 

познајем, не.  Никакве додирне тачке с том особом немам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми да ли Вас је он евентуално 

ангажовао да се преко Вас освети окривљеном Вашим измишљеним исказом? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Никада у животу, мислим то чујем сада први пут. А 

оно што ја знам за Исмета Дедејића јесте да је он био пријатељ Османа Османовића и  

Адил Главинић звани Шампи, који је радио за Исмета Дедејића, и они су се дружили.  

 

Председник већа:  Како је радио? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па радио, овај је био шеф, Адил Главинић звани 

Шампи, он је био шеф јавној безбједности и сурађивао са Исметом Дедејићем, за којег 

знам да је био шеф урбанизма. И они су неки, ваљда у неким пословима малверзације 

вршили око зграде "Квадер" у граду гдје су срушили игралиште основне школе и ко је 

ту сад узео неке паре, о том се причало, је л`, о том су писале и новине. А лично да ја 

Исмета Дедејића познајем, да сам са њим сједио и нешто договарао, никада у животу. Е 

ваљда су они дошли у конфликт између тог посла, ко је ту узео паре, гдје су чланови 

СДП-а један адвокат Охно Мусић, Ацић- политичар и не знам ко је још, узели су ту 

зграду "Квадер", и Едо Бег, син једног бега из Рахића, који је сада шеф јавне 

сигурности, узели су ту зграду "Квадер" наводно као друштвени интерес, међутим ту су 

направили себи пентхаусе, отворили су локале, изнајмили су банкама "Збер банци", 

"Бибиај банци" неким банкама, на десетине година унапријед изнајмили су локале, 

чиме су остварили имовинску корист, а никакву друштвену корист. И ваљда су се они 

ту негдје споречкали, немам појма, тако сам чуо, тако се причало по граду, а са 

Исметом Дедејићем немам никакве везе, то треба да зна Осман, јер он је његов био 

пријатељ, они су се дружили.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците да ли сте долазили у Тузлу после 

рата код Османа Османовића у Центар јавне безбедности без позива да разговарате са 

њим, па Вас он примио као Брчака, земљака? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Никада. Ми смо се срели, да вам кажем `99. године 

у кафићу "Кактус" који су држали његови пријатељи Веко Омеровић и држао је Гари, 

бивши, сад је отишао у пензију, бивши, овај како се зове, шеф инспектората. Они су 

држали кафић. Ја сам ту ушао са дјевојком, садашњом супругом, Осман је био да ли са 

швалерком горе на спрату или са женом, не знам, била је нека плавуша, рекао ми је овај  

Омерица један, који је умро касније,  Лепов син, да се попнем горе да ме Осман нешто 

зове. И он ми је рекао за неке проблеме што је било: хајде мого си доћи код мене доле 

па ћемо  разговарати, нећемо сад овде. И значи ја сам имао позив његов, дошао сам 

значи у ЦЗБ, значи тамо не можете доћи ако немате позив, значи исто ко и овде, значи 

морате дати своје податке, а онај ако вас не зна неће вас примити ако вас не зна. И он 

ме је значи позвао горе. То је било нешто везано за нешто што је било после рата, па ми 

је рекао да се припазим неких људи са којима је он сурађивао, а онај, тако да, на томе 

се завршило. Касније смо се виђали, значи, никаквих проблема није било. Касније ме је 

звао и у Управу прихода да дођем за неке послове, кад је звао овога Менсура Петлу, 

боксера, и тако да је мени нудио за неки локал иза куће отворим, како ће ми он то 

средити и то све, тако да нисам био у никаквим лошим односима са њим.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте му тада када сте били у Тузли 

код њега нудили своје добре услуге обзиром да је требао наводно неко да га ликвидира 

па да га Ви заштитите? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па шта ћу му ја нудити услуге своје кад је он имао 

Насера Орића, Мрчу Јаблана, који су му нудили услуге.  А да га неко ликвидира.... 

 

Председник већа:  Како мислите да су му Насер Орић и тај Мрча нудили 

услуге? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па они су га чували зато што су они имали... 

 

Председник већа:  Зашто су га чували? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па да вам кажем, тајне службе нормално они су 

сарађивали, они су били извршиоци неких ствари које су се дешавале, а још увијек је 

била, мислим и данас дан је актуелна и тада је била актуелно убиство оног Неџада 

Угљана, које је колико ја знам извршио Насер Орић, а онај, како се зове, а и Осман зна 

ко је то све, а они су њега чували зато што Осман има мало неке своје како да кажем 

склоности да воли, да извините, пилетину, воли овако мало млађе дјевојке, и они су 

њега знали за то, имали су га у шаци за то, а он је њима онако сређивао тако неке 

ствари, тако да онај, како се зове, користио је свој утицај, а они су њега значи тиме 

чували, а онај никад се то није сазнало, значи, Насер је био скривен од очију, значи, 

правде, закона и свега. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли Ви у завади са Османом 

Османовићем? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не, никада. Чак смо ево, ја не знам, прије него што 

је ухапшен били смо код мог комшије Лазара Калејџића, пили смо кафу, био је чак 

инспектор Нидо који ради на ратним злочинима. Ето били смо заједно, он ме је баш 

позвао да попијем кафу са њим.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А реците ми, Ви сте помињали у истрази 

Радушића, Пијевца, овај, реците ми да ли нешто знате везано за неки експлозив који је 

код њега нађен и овај, да је он хтео да дигне у ваздух да ли пола Брчког или већ не знам 

ни ја, неке установе од значаја за функционисање јавног живота. Да ли знате нешто око 

тога? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па Милета Пијевца сам чуо тада када га је Рамиз 

Ахметовић, иначе мој пријатељ који је исто био полицајац, и који ради у државној 

безбједности, радио, сад је председник Удружења породица несталих у Брчком. Он га је 

зауставио на пункту једном и препознао га је, а овај је наводно имао личну карту, мада 

ми у то никада нисмо имали увид, личну карту на име неког Муслимана. И наводно су 

му ауто пронашли, као наводно он је био у Легији странаца, шта је, тако смо чули, да је 

он хтио да дигне неко постројење, ја сад не знам какво постројење, нити смо ми тај 

експлозив икад видјели, само смо чули тако причу да је то требало да разнесе, не знам 

колико је људи могло да страда и да је он због тога ухапшен, значи и приведен и 

одведен доле значи, од стране нас приведен и одведен доле у расадник.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Онда сте испричали шта је било, да сте 

били присутни тамо? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Они су га испитивали. Оно је симптоматично што 

је било, што су они људе скидали до гола, значи тукли су људе значи... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко су то они? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Државна безбједност. Значи људи су били 

фактички голи, да ли један, двојица су били у гаћама, остали су сви били без гаћа. 

Значи тукли су их значи и шипкама, и отвореном шаком, значи песницама и ногама и 

тако даље. 

 

Председник већа:  Одакле Вам је то познато? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па зато што сам се затекао не једном, два пута, 

слагаћу сада, онај, затекао сам се значи кад сам им носио једном приликом храну. 

Пазите, ја нисам био потрчко да им носим храну него се задеси рецимо да се нађемо у 

Рахићу, а тамо један шиптар односно Албанац је држао пекару, па је тамо, они су себи 

наочиглед гладних људи који нису могли добити ни хљеба, по два, три хљеба су 

узимали и стављају по сто ћевапа им је пекао, имао је тамо и пеку и носио за доручак у 

кајмаку, тако да сам ја знао уз пут узети пар комада, мислим оно двадесетак  комада, 

нису ни примјетили. Ја кажем додај још један хљеб, па стави и мени, тако да сам ја 

њима носио горе да једу. И имао сам прилику да уђем да видим како то раде. Значи 

тада је био Галиб Хаџић, био је Бунгло Харе, који је сад негдје у Америци, иначе 

комшија моје маме из Горње Махале, дијела Брчког, и био је Осман Османовић. Значи 

тукли су тада Ненада, једног човјека, момка у ствари који је био ретардиран, и 

гарантујем да је дошао у Рахић односно у Маочу је дошао аутобусом кад је почело то 

ваљда после моста пуцкетање неко по граду и он је јадан са комшијама Муслимана 

улетио, јер знам, јер сам тада био на лицу мјеста кад је изашао из аутобуса, улетио 

онако у некој пиџами, некој мајици, пластичним папучама, излетио.... 

 

Председник већа:  То сте описали детаљно у Вашем исказу који сте дали. Ко је 

одлучио да тај момак рецимо остане ту? Кажете био је... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па одлучила је полиција. 

 

Председник већа:  Ко је доносио те одлуке?  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Молим? 

 

Председник већа:  Ко је доносио одлуке ко ће бити затворен? Ко ће остати 

затворен? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  То је доносио Осман Османовић и чак Шефко 

Калопер, начелник, значи они су доносили одлуке. Шефко Калопер, значи он ухапси те, 

преда те тамо, онда ови одлуче, значи од Шефке и Османа је зависило то.  

 

Председник већа:  Да разјаснимо. Испитивање, да ли су обављали само 

припадници државне безбедности? Ви кажете Ви сте били војна полиција. Да ли сте Ви 

имали Ваше људе који испитују или свако ко је ухапшен на овим пунктовима, свако је 

био вођен код припадника државне безбедности? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Ми смо имали ингеренције само да њих приведемо 

њима.  

 

Председник већа:  Само да приведете припадницима државне безбедности. То 

су били ови које сте набројали заједно са оптуженим Османовићем? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је. Они су наводно требали да знају, као да 

испитују због чега су ту, шта им је циљ био и тога доласка и тако даље. То ми нисмо 

радили. Значи ми смо били само њихов услужни сервис.  

 

Председник већа:  Све које сте хапсили све сте приводили код њих на 

испитивање. Шта је Ваш начелник Шефко Калопер, шта је он одлучивао? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Па Шефко Калопер је био начелник полиције. 

Слушајте овако, све је било полиција, значи сви смо ми били полицајци. Касније се 

оснивају, значи то у току, у ходу се оснива војна полиција, а ми смо иначе сви били 

полицајци. Значи сад кад треба ХВО да дође ми треба да имамо сад и војну полицију и 

то се организује, рецимо треба да буде у тој школи у Рахићу, међутим, онај како се 

зове, због доласка тих ХОС-оваца, ХВО-а, ово, оно, који су правили проблеме по 

Рахићу, по селу, значи радили су шта су хтијели, онај како се зове, ми смо требали да 

будемо пребачени у стари расадник. Међутим, они су већ били, државна безбједност је 

већ ту била, запосела то, тако да је војна полиција и даље остала у школи у Рахићу, 

заједно са тим групама формацијама из Хрватске које су биле у склопу те касарне 

односно школе. Школа је претворена у касарну.   

 

Председник већа:  Добро, Ви сте то већ објаснили, да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Немам више питања председнице.  

 

Председник већа:  Немате више питања. Да ли Ви браниоче имате неко питање 

за сведока? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да. 

 

Председник већа:  Изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Адвокат Дозет. Да ли можете да нам кажете који је Ваш 

тренутни статус у Брчком односно да ли сте дошли данас из Брчког или из неког другог 

краја? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја сам дошао, да Вам кажем, због сигурности себе 

и своје породице, значи јер знам о којој се особи ради, да је повезана и са доле 

службама. Ја на то питање не бих одговорио.  Дошао сам о свом трошку.  

 

Председник већа:  Добро. Можете следеће браниоче питање. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је Вама неко претио везано за сведочење пред 

овим судом, у овом поступку? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Пријетили су ми прије, значи, мог доласка први 

пут. 
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Ко Вам је претио? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па на то питање бих одговорио суду, значи било је 

људи који су исто оптужени за ратне злочине за друге поступке значи Боче и 

Бодериште, и остале ствари.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Питање је било ко Вам је претио? Ви сте помињали у 

сведочењу пред тужилаштвом да сте добили преко фејсбука понуду за пријатељство и 

да сте то .... 

 

Сведок Арман Јашаревић: Јесам. Од Смаје Хосовца, који је иначе плаћен... 

 

Председник већа:  Он је рекао браниоче да остаје у свему при наводима из 

истраге, он се о томе изјашњавао током истражног поступка.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Добио сам. То сам већ рекао, ја сам остао испред 

тога, значи Смаје Хосовца, значи крвника који је  значи вршио злочине и над 

Бошњацима и над Србима доле у рату. А иначе који је дошао доле, ја мислим да је 

дошао од Сребренице негдје, од Подриња.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте осим тога догађаја имали још нешто на основу 

чега сте закључили да имате претњу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Мислим да сам све рекао у исказу прошли пут, 

значи.  А имао сам, значи, везано и за породицу, али остајем при оном исказу који сам 

дао прошли пут. Не бих сада да говорим зато што онај знам о каквој се особи ради. 

 

Председник већа:  Ви сте детаљно објаснили у истрази да сте добили захтев за 

пријатељство на фејсбуку од Смаила Косовца... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Смаје.. 

 

Председник већа:  ... са којим никакав контакт раније нисте имали, да је против 

њега подигнута и то након што је против њега подигнута оптужница, остајете при тим 

наводима, је ли тако? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Који се брани госпођо са слободе, што је 

ненормално, значи те људе који су убијали у рату и после рата и значи онај, људи се 

бране са слободе, нормално, слободно се крећу, тако да немам више шта да кажем.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање је везано управо за исказ пред тужиоцем 

где је рекао да осим тога догађаја није имао нити једну другу претњу? Шта је сад тачно, 

да ли сте имали још претњи или нисте? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Син ми је касније рекао да је кад је ишао из 

теретане да је видио неке људе који су у тој екипи, нисмо то знали, значи рекао ми је 

сада прије пар дана, значи рекао ми је да је видио неке људе и ја сам повезао те људе 

исто са њима и значи боље је што... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Између сведочења пред Тужилаштвом за ратне злочине у 

Београду и тог захтева за пријатељство има ли других претњи? То је питање било.   
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Председник већа:  Само будите конкретни. Дакле, Ви хоћете да питате да ли је 

имао претње након што је дао овај исказ пред Тужилаштвом за ратне злочине.... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, него пре тога. 

 

Председник већа:  Само моменат, морате да ме саслушате. 19.02.2020. године. 

Да ли то хоћете да питате? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Не, него између 19.02.2020. и тог када је добио захтев за 

пријатељство.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам имао ја ништа, него кажем да ми је син 

касније кад смо причали рекао за неке људе које је виђао кад је ишао из теретане, а који 

су мени кружили око куће, ја сам то значи сад вама да кажем, претпоставио да је то 

једна иста екипа. Ето. А то су све Насерови људи. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се против Вас тренутно у Брчком води неки 

кривични поступак? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да ли се против мене води? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да. 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Води се. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је у том поступку против Вас расписана 

потерница? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  То ја не знам. Колико ја знам није.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се налазите у свом месту боравка или не? 

 

Председник већа:  Браниоче, мислим да то питање нити је од значаја за оцену 

кредибилитета овог сведока нити је од значаја за чињенични опис.  Сведок Вам је дао 

јасан одговор, прво Ваше питање је било на ове околности. Да ли имате нека друга 

питања? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли можете да објасните суду који је Ваш мотив за 

јављање УКП-у односно Тужилаштву за ратне злочине? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Мотив је то, моје сазнање значи из рата о тим 

људима, значи који су сада фактички у 70% случајева оптужени за ратне злочине, а за 

које бих ја могао да будем пријетња значи јер знам неке ствари о њима које су радили у 

току рата. И то је једини мотив, да заштитим себе и своју породицу. Значи то је мотив.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Мислим да се нисмо разумели. Који је Ваш мотив да се 

јавите УКП-у односно Тужилаштву за ратне злочине да сведочите у овом предмету?  

 

Сведок Арман Јашаревић: Зато што иза тога стоји државна безбједност у којој 

је судјеловао значи и Шефко Калопер и Осман Османовић, и та што Ви кажете да ли је 

оптужница подигнута против мене, пријавио ме је Шефко Калопер, управо наш 
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начелник, а прије тога је годину и по дана или двије долазио код мене и дружио се 

интензивно са мном, да би касније кад су почели како се зове... 

 

Председник већа:  Добро, Ви сте се изјашњавали и да сте добијали претње из 

окружења Ферида Мујкановића, говорили сте и да је био покушај Вашег убиства 2015. 

године, да је прећено односно инсинуирано на Ваше дете након што се враћа са 

тренинга, све је то детаљно објаснио, нема потребе браниоче да понавља, обзиром да је 

рекао да остаје при свему. Да ли имате нешто ново? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, ја сам у унакрсном испитивању, али повиноваћу 

се Вашим правилима. Да ли је ово први пут да учествујете у кривичном поступку који 

је везан за дешавања у логору у Горњем Рахићу? 

 

 Сведок Арман Јашаревић:  Да. У ствари једном сам дао изјаву везано за 

Галиба Хаџића, а то је било једном инспектору из Бијељине. Али никад нисам био на 

суду.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Кад сте поменули Галиба Хаџића, откада познајете 

Галиба Хаџића? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па познајем га скоро свој читав живот. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Где је радио Галиб Хаџић пре рата? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Прије рата? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Ја мислим да је радио, не знам колико је радио, да 

ли је радио у полицији да ли је био нешто у (...01.27.16.неразумљиво), не знам с чим се 

бавио, али знам човјека као човјека и знам одакле је значи, знам га као неког ко је био 

комшија мом оцу.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли га знате као припадника да кажем неке државне 

службе, полиције, војске или не знам чега? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  То знам да су ми причали прије рата момци  зашто 

су га звали Галиб Пендрек, зато што је тукао омладину значи пендреком, а онај како се 

зове, знам га из рата као припадника полиције и сурадника Османа Османовића. Значи 

били су како нокат и месо. Нон стоп заједно.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Је л` нам можете рећи ко је Јозо Леотар? Да ли сте га 

лично познавали? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Знам ко је Јозо Леотар и знам на шта циљате, а то 

је било после рата, значи, и нема никакве везе са овим предметом, предметом за ратне 

злочине.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:Да ли сте га лично познавали? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  То је моја приватна ствар, на то питање нећу да 

одговорим.  
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Адвокат Ђорђе Дозет: Судија, молим да упозорите сведока на правила која сте 

му издиктирали овде шта сведок може да, на која питања не мора да одговори.  

 

Председник већа:  Као сведок дужни сте да говорите истину, знате већ сам Вас 

упозорила. Ви можете, уколико се не сећате да изјавите да се не сећате, можете да 

одговорите, али морате да одговарате на питања. Ово питање је дозвољено.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Председнице, ја се противим овом питању. 

Ако ми дате реч. Нема везе са инкриминисаним догађајем.  

 

Председник већа:  Колико сам ја схватила бранилац поставља питања која се 

односе на кредибилитет овог сведока, тако да у том контектсту може да постави 

питање.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ево рецимо знам ко је Јозо Леутар.  Одговорио сам.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Нисте ми одговорили. Питање је било да ли сте га лично 

познавали.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам га лично познавао.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Нисте га лично познавали. На који начин сте 

учествовали у поступку који је уследио након ликвидације Јозе Леутара? 

 

Сведок Арман Јашаревић: На који сам... Овако, значи, ја мислим да сам 

довољно био јасан. Значи оно што се десило након рата и везано за Јозу Леутара, тај 

случај није ријешен, ја знам на шта Ви идете, али тај случај није ријешен, и нема 

никакве везе са овим поступком. Значи да је случај ријешен, можда бисмо могли да 

разговарамо, а неће бити никада ријешен, зато што је то политичко убиство.  

 

 Адвокат Ђорђе Дозет: Моје питање је било на који начин сте Ви учествовали у 

том поступку?  

 

 Сведок  Арман Јашаревић: Па не бих одговарао, зато што могу себе да 

доведем у директни, значи, повезаност са тим случајем.  

 

Председник већа:  Оптужени, када се изјаснио на главном претресу, је навео да 

је 1999. године из медија сазнао да сте Ви били повезани са убиством заменика 

министра унутрашњих послова БиХ, Јоза Леотара. Да је у току истраге била расписана 

награда од милион конвертибилних марака за информације које би довеле до хапшења 

починиоца тог убиства, а да сте се Ви појавили као лице које све зна о убиству, 

међутим, Ваше сведочење касније није узето као озбиљно. Ето, то је оптужени изјавио 

о односу, да ли је ово тачно или није тачно?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па то требате питати њега, јер он ради за тајне 

службе. Значи они су спиновали, то кога смо ми убили после рата, то никакве везе сад 

нема. Ја њега исто могу да оптужим за убиство Неџада Угљена, за које је он директно 

упетљан, а исто после рата. То сам сада овде изјавио. А овај, шта сам хтио рећи, а то 

што је бивши федерални министар полиције, Фаик, онај, како се зове, Мехмед Живић, и 

Фаил Лушија, што су на основу моје изјаве брже-боље нашли човјека из затвора, значи 

све спиновали, лажног свједока, мислим да је та њихова маска оборена на суду гдје су 
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ти људи које су они оптужили, значи ослобођени сваке оптужбе и за то убиство. Према 

томе,то мени подменут не могу они који су то направили, и онај, шта сам хтио рећи, 

тако да, а хтјело се свалити на Хрватску компоненту, значи у томе сам и ја учествовао, 

значи то могу слободно да кажем. Било је спиновања. Значи, као што је било и за 

Неџада Угљана, за којег је ваш... 

 

Председник већа:   Шта да се свали на Хрватску, да будемо јасни?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па да су Хрвати убили свог министра, да би 

добили трећи ентитет. Значи брже-боље је требало одмах измислити свједока који ће 

значи, пазите, ви сте тада били фактички државни непријатељ. Ви нисте, госпођо, 

могли да побјегнете из Босне и Херцеговине, тада се није могло путовати као данас, Ви 

сте морали да тражите визу и замислите Ви да сада имате трудну дјевојку и да Вас 

цијели значи политички врх тражи по држави, гдје сте могли да побјегнете него да се 

примирите, ушутите, и да једноставно гледате своја посла. Значи мени је речено било 

да ме неће нико дират и да ја се повучем и то је било тако. А требало је свалити све на 

Хрвате и хвала Богу да су ти људи ослобођени. Значи доказало се ваш спин, доказао се 

Османа и његових пријатеља који су... 

 

Председник већа:  Дакле, Ви тврдите да је оптужени у томе био, да је 

учествовао у томе. Оптужени када је, бранилац је постављао питања и када сте 

испитивани од стране заменика Тужиоца за ратне злочине, постављао је питања на 

околност Вашег кредибилитета. Имамо на странама 551, 552, транскрипта о Вашем 

испитивању, а оптужени је на питање да ли Ви имате неки разлог да говорите нешто 

против њега што он није учинио ради освете, изјавио да му није познато да сте га Ви 

типовали за кривца за неки свој животни проблем, да бисте му се светили због тога. Он 

наводи да је могуће да сте Ви препознали неки свој интерес у случају, као што сте 

препознали у случају убиства Јозе Леотара, у смислу милион марака расписане за 

информације награде, које би довеле починиоца тог убиства. Дакле, према изјави 

оптуженог, Ви сте очекивали неку награду од милион марака, је ли тако?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Да Вам кажем, то су све његове значи лажи које он 

покушава да пласира, а он је врло добро тада, када је био у Тузли, био у добрим 

односима са Мехмедом Живићем и Фаиком Мушијом, који су тог заштићеног свједока 

који се касније показао као лажни, и који је узео новац, а не ја, ја то и нисам радио за 

паре, јер ја сам, ево рећи ћу сада пред судом, можда чак и учествовао у томе, значи како 

ја могу наплатити нешто ако сам ја учествовао у томе с једне стране и нисам се 

пријавио, нормално, за новац, него су се они препали да не би Федерација значи 

пропала и да Хрвати не би добили трећи ентитет. Искрено да вам кажем, ја сам једини 

свједок убиства Јозе Леотара, све остало су лажи, значи, и према томе, кажем због 

сигурности себе и своје породице, не бих износио адвокату више. Значи, стојим иза 

тога и стојим иза тога да и те ствари које су писане по новинама, да су обичне лажи, 

значи људи који раде за државу, као што је Сенад Авдић, новинар. Јесам у једном 

поступку, када сам помогао да се ухапси Доминик Иријашевић Томо, био у директном 

значи контакту са пријатељем Османа Османовића, Мустафом Хујдуровићем који је са 

мном телефонски разговарао и кад су ухватили тог фамозног Мариа Миличевића, рекао 

сам да човека пусте јер нема везе с тим, да се одмах ухапси за ратни злочин у 

Ахмићима. Значи то је била акција уперена против злочина у Ахмићима гдје је оно 

Иријашевић Доминик убијао Муслимане и тамо черечио људе по томе мјесту. Тада сам 

сурађивао значи са Мустафом Хујдуровићем који је и данас дан високо позициониран и 

човијек у Државној безбједности односно СИП-и у Босни и Херцеговини. А што се 

тиче Јозе Леотара, значи ја сам једини, а једини свједок којег сте ви ставили, који је 
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узео новац заједно са господином Жак Клајином и Оскаром Вером, то је био лажни 

свједок, Верин Галијатовић, који је у то вријеме био због силовања у затвору.  Значи 

није могао уопште да буде. Али они да би оборили мој исказ, они су нашли људе, онда 

су мени пријетили, и шта ћете ви, рекао сам вам, нисте могли напустити државу, нисте 

могли добити пасош и према томе, нисте никако могли побјећи, да би сачувао... 

 

Председник већа:  Дакле, хоћете да кажете да је ових милион евра исплаћено?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Тако је. Значи, милион евра је исплаћено лажном 

свједоку, 200 и нешто хиљада. Остатак је генерал Клајн и Оскар  Вера су узели значи, 

ти који су наводно радили за ФБИ, те лопуже белосветске, јер ја сам био на Бутмиру 

сам био, значи, био сам пар дана у касарни у Бутмиру, спровели су ме са Шичког, значи 

из касарне америчке у касарну Бутмир и тамо сам са њима разговарао, испитивали ме 

значи. Нису могли значи да добију оно што су хтјели, јер тада, вјерујте ми, у тим 

политичким односима Америке и БиХ, значи није се смјело рећи право име убице и 

налогодаваца. А новац за убиство су нудили, Влада је нудила ко нађе налогодавца, а не 

убицу. Према томе, Верин Галијатовић је значи извађен из затвора експресно на основу 

мог исказа. А онај, што се тиче, да вам сад кажем једну ствар, 1999. године, погледајте 

само кад су ти часописи, кад су те новине изашле, све је то од 2000. године па надаље.  

 

Председник већа:  Добро. Дакле, Ви немате ниједан разлог да се светите 

Осману Османовићу?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Не. Слушајте само да Вам кажем. 1999. године 

значи, кад већ причате тако, 1999. године Осман Османовић, мојој бившој пуници, 

жени који је умрла 2011. године и која ми тад није била ништа, је са  Галибом Хаџићем 

говорио о мени кад није уопште био, јер Леотар је убијен 1999. године, не 2000. Све те 

новинске чланке што имате, то је од 2000. године. Значи није из 1999. Он је тада 

говорио против мене, а причао да ме не познаје, говорио како сам ја криминалац, 

плаћени убица,  и тако те ствари, говорио је мојој пуници да њена ћерка не би требала 

уопште да буде са мном. Ако ме није познавао, како је могао тако да говори? А са друге 

стране ми је рекао како ће с Насером да види да имам заштиту у Тузли, ово оно и да не 

буде никаквих проблема, јер ме је тада и позвао у ЦЗБ.  То је било 1999. године. То није 

било 2000. године. А ви сад причате о 2000. години. Значи, покушавате да кажете 

нешто што није. А ријешите случај Леотар, па ћете да видите ко је онда кривац, а ко је 

прави свједок.  

 

Председник већа:  Изволите даље, браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте Ви у том поступку, везано за ликвидацију Јозе 

Леотара, означили налогодавца и извршиоца?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Да.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли грешим ако ћу рећи да сте означили млађег 

Изетбеговића, као налогодавца?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  То шта сам ја означио и како су људи... 

 

Председник већа:  Браниоче, какве везе то има са Османом Османовићем?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Какве сад везе има?  
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Има везе са његовим кредибилитетом. Дакле, ја 

постављам питања... 

 

Председник већа:  Само моменат. Да би суд одлучио да ли је ово питање, да ли 

ће дозволити одговор на то питање, ми треба да се држимо односа између Османа 

Османовића и овог сведока. А Изетбеговић није предмет овог поступка и ја заиста не 

знам које има везе, једино да сте претходно доказали везу између Османа Османовића и 

Изетбеговића, или можда сте намеравали сада?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па вероватно имају везе.  

 

Председник већа:  Изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, ја сам доставио доказе које сматрам да су 

докази, који су у директној вези са питањима које ја постављам. Дакле, неко ко је ишао 

у Мостар да преузме новац везано за његово сведочење, у сваком случају доводи тиме 

свој кредибилитет у питање. Дакле, неко ко је за новац спреман, новац или неки други 

интерес, да сведочи данас овако, сутра онако, доводи у питање свој кредибилитет. Ја 

покушавам да потврдимо или не потврдимо моју тезу.  

 

Председник већа:  Ви сте и у истрази о томе говорили и испитивали сте 

кредибилитет сведока. Сада смо разјаснили те наводе. Оптужени је помињао Куртић 

Мирзу, можете на те околности, а у односу на на ове доказе који нису изведени, не би 

било потребно сада, не треба сада, зато што не може да прате остали присутни. Ни 

тужилац, ни ово веће.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Од када познајете Шефка Калопера?   

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Од рата.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте га познавали из времена пре рата?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Шта је, односно, Шефко Калопер  био на почетку рата? 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Начелник полиције.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Хоћете само конкретизовати које полиције?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па начелник полиције, на почетку, не на почетку, 

кад је формиран ТО био је начелник.... 

 

Председник већа:  Изјаснио се детаљно  да је био начелник полиције.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Који је био кад је била само полиција. Није била 

тада, формирана је полиција касније.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ко је био у том тренутку Стјепан Филиповић?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Стјепан Филиповић?  
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Да.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па он је касније био, мислим да је био генерал 

ХВО-а.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  А не, у том моменту кад је почео рат?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Кад је почео рат? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Ја не могу да знам какве су чинове све имали, ко је 

све имао какав чин.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ко је био начелник полиције?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Полиције је начелник био Шефко Калопер.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Шефко Калопер?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Да.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте Ви у неком периоду од рата па до дана 

данашњег, Шефку Калоперу, давали некакав интервју, аудио, видео или сте преко 

Шефка Калопера се обраћали некој јавности са неким отвореним писмом?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Председнице, ја се противим. Ово је исто 

покушај да се на други начин увуче ово о чему није одлучено од стране већа.  

 

Председник већа:  Да. Добро. Ево може да одговори на питање... 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Могу ја, госпођо, одговорити.  

 

Председник већа:  Само моменат. Само моменат. Зависиће и одлука суда да ли 

ће извести или не тај доказ. И ја сам намеравала то да га питам, али питам на крају. Да 

ли сте Ви давали Шефу Калоперу било какав исказ?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Јесам, госпођо, долазио из нашег, то сам рекао и 

прије, значи долазио негдје годину ипо до двије дана, долазио је у моју радњу, 

нормално са неком намјером. А онда ми је предложио да сачувамо Бакира 

Изетбеговића јер га Факир Радончић напада по медијима, значи спиновање је било да 

се пребаци на Хрвате значи убиство Јозе Леотара које још увек није ријешено, ја сад 

кажем, ја то нисам радио за паре. Значи, а да ће Бакир значи мене оставити на миру и да 

више никад нећу имат проблема и то је урађено у мојој радњи, у мојој оптици, оптици 

„Армани“.  Шефко Калопер значи иначе ради у Књижевном клубу, а за тај новац, а тај 

снимак је продао Шемси Саковићу, који је у Скупштини Брчког дистрикта, који му је 

на Књижевни клуб, знате како се  пере новац, значи уплати се на Књижевни клуб као 

невладиној организацији 15.000 марака, а то ми је испричао и Мустафа Алета, начелник 

крим.службе и рекао да је погледао тај снимак, иако је Шефко рекао да неће дати ником 

снимак до Осмици Мехмедагићу који ће тај снимак да проследи Бакиру Изетбеговићу. 

И да сам ја са тим чист и да ме више никад нико низашта неће позивати. Међутим, 
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долази ми Мустафа Алета, садашњи начелник крим. службе и каже „Армане, ја сам то 

видио“, каже, „дао је мени и Мирси Хасерићу на некој њиховој журци коју они имају, 

кажњавао је неке журке тамо у неком селу на викендици Мирзе Хасерића, бившег шефа 

полиције и онај, како се зове, ја сам каже то видио, показао ми Шефко Калопер.“    Исти 

тај Шефко Калопер, Ви питате мене за неку кривичну пријаву против мене, је после 

тога поднео кривичну пријаву против мене да сам ја наводно пријетио Крчевић 

Јадранку, што је тужилац Мујкановић одмах значи прихватио као изјаву једне особе, 

значи без свједока и подигао оптужницу против мене. Значи тада су већ почели да иду 

на мене јер су неки многи оптужени за ратне злочине, а Шефко је долазио управо код 

мене из разлога, питао ме да ли ја знам, мислио је да ја сарађујем са српском неком 

страном, за неких 13-14 нових имена за које је он чуо које ће бити оптужене из врха 

Бошњака у току рата на нашој страни Посавине. Ја сам рекао да немам појма. И тако је 

почело наше интензивно дружење, док он није дошао на идеју прво и рекао наводно да 

можда не би било лоше снимити, написати неку књигу, а уствари ајмо ми ба за Бакира 

и вјеруј ми рекао ми је да ми Осмица гарантује да ти Бакир више неће прочитати 

ништа, а да то радимо само ради Фахе који је почео да лаје около и да прозива мене и 

остале. Ето.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли се сећате можда датума кад сте приведени у 

касарну ЈНА у Брчком?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Не могу се сјетити о томе. То је сад било прије 

значи 27 година, 28, је ли. Значи то је била нека, не знам, друга половина априла 1992.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Рекли сте, ако ћемо се сложити, да Вас је привео неки 

Тома?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Било је више. Касније сам сазнао име овог једног 

што ми је пришао у кафићу, да су га звали Бад, па је био Мишо Доберман, па је било 

њих десетак... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Коме су они припадали?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Припадали су Југословенској народној армији.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Војна полиција?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Није, војска је била. Имали су неке црвене беретке, 

неки су имали оне шешире, овако са стране, онај, дигнуте. Не знам којих су формација.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  И спровели су Вас у касарну?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Одмах, ту је био значи близу касарне неких 50 ак 

метара од кафића „Монтенегро“ код католичке цркве.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  И ту су Вас обукли у војну униформу и дали оружје?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па нису они мене обукли у војну униформу, значи 

немојте сад тако, значи ја сам обукао војну униформу и рекао да ћу се јавити сутра до 

12.00 сати. Такав је био договор. Међутим, полиција је звала, Хаџић, како се зове, 

Галиб, био је ту и Осман, били су сви ти у екипи Бошњаци тамо у полицији, који су 

звали касарну да се ја пустим. Био сам наводно присилно мобилисан. И значи, ја сам 
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пуштен био. Међутим, ја се нисам вратио. А нису они мене обукли. Ја сам се обукао, 

рекао сам да ћу доћи сутра, да ћу се јавити до 12.00 на пријавницу и то је то. Значи није 

мене... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Што сте Ви њима, тој Државној безбедности, тог 

момента били тако битни да би они Вас звали у војну касарну да Вас пусте?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Противим се питању. То није питање за 

њега.  

 

Председник већа:  Само моменат.  Зашто сте били битни Државној безбедности 

да би њих звали?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Зашто је господин био битан Државној безбедности да 

би  интервенисали... 

 

Председник већа:  Браниоче, већ сте поставили велики број питања која се 

односе на кредибилитет овог сведока. Ми нисмо овде да претресамо политику БиХ и 

њихове послове, да назовемо тако, њихове односе и ко је кога убио и шта је ко 

спиновао. То за неке друге предмете. Ја мислим да сте Ви довољно поставили питања, а 

пошто члан већа захтева паузу, ја предлажем да сада одредимо паузу у трајању од 15 

минута, а након тога да наставимо са испитивањем сведока.  

 

У 11.26, одређује се пауза у трајању од 15 минута. Ево, 20. Наставак претреса је 

у 11.45.  

 

По истеку паузе, у 11.52, наставља се главни претрес.  

 

Изволите, браниоче Дозет.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Адвокат Дозет. Да ли сам Вас добро схватио да сте Ви 

након изласка из касарне ЈНА у Брчком и обећања да ћете се вратити следећи дан, више 

нисте се враћали у касарну?  

 

Председник већа:  Мислим да је био јасан, браниоче. Немојмо питања која не 

представљају дилему. Он је то детаљно објаснио у свом исказу. Детаљно сте објаснили. 

Остајете при тим наводима, како сте објаснили, Ваш излазак, Ваше бекство уствари из 

касарне ЈНА?  

 

 Сведок  Арман Јашаревић:  Да.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Где сте отишли након што сте изашли из касарне ЈНА?  

 

Председник већа:  Он је исто то детаљно објаснио. Да ли имате неке измене у 

односу на Ваше кретање?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Немам никакве и не знам због чега би требало да... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли ћемо закључити да сте Ви отишли за Маочу?  

 

Председник већа:  Не. Немојте тако, браниоче. Није рекао да је одмах отишао у 

Маочу... 



 38 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Нисам тако рекао. Знам шта сам рекао и био сам 

преспавао значи, отишао сам код Селвета Војкановића касније у Маочу.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Касније у Маочу. Колико касније сте отишли у Маочу?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па мислим да сам то рекао у свом исказу.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да сте рекли, ја Вас не бих питао.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Молим?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Након колико времена сте се затекли у Маочи од 

изласка из касарне?  

 

Председник већа:  Браниоче, имате у транскрипту његовог исказа, датог исказа, 

детаљно је све објаснио и како је побегао и где су га одвели и из тог места како је даље 

отишао. Уколико захтевате прецизно што се тиче дана, уколико је то Ваше питање, ево 

уколико сведок може да одговори, уколико не може... 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па, преспавао сам ту ноћ код Глоте, значи који је, 

Глото значи, како се зове, предавао у граду, у његовој кући, био је његов син Алија, и 

значи само сам ту преноћио. Значи изјутра сам одвежен у Маочу. Ето.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Где сте задужили опрему и наоружање? И кад и од кога?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Ја мислим да сам све довољно рекао, значи да 

стално понављам једно те исто, мислим да сам рекао у свом исказу који сам дао. Према 

томе... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, моје питање мислим да је било довољно 

конкретно. Дакле, где је задужио опрему и наоружање, кад и од кога?  

 

Председник већа:  Он је рекао да је опрему имао, да је побегао заједно са 

униформом из војске и да је имао и наоружање, да је рекао да ће се вратити, да се није 

вратио. Немојмо, браниоче, оно што је јасно.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Маскирну униформу значи Југословенске народне 

армије, значи имао сам оружје, имао сам још и „Шкорпион“ са пригушивачем и тако 

неке ствари. 

 

Председник већа:  Све сте то детаљно објаснили.Дакле, остајете при томе?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Да, остајем при томе.  

 

Председник већа:  Изволите, даље, браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Помињали сте у свом исказу Мујкановић Фарида. Ко је 

Мујкановић Фарид?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Био је командант доле... 
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Чега?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Командант војске.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Кад?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Молим?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Кад је био командант војске?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па тачно датум не знам, али сво вријеме он је био 

командант.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  У тренутку кад Ви долазите у Маочу?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Тад је већ била формирана територијална одбрана, 

господине, мислим да сам то дао, тада је била већ унапред била формирана, ја то нисам 

ни знао. Значи да нисам био ухапшен и да нисам приведен, да нисам дошао ту, не бих 

ни знао да већ постоји територијална одбрана .... 

 

Председник већа:  Добро. Ви сте детаљно објаснили како се формирала та 

територијална одбрана у Вашем исказу. Да ли на те околности имате... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Моје питање се односило на Мујкановић Фарида кога је 

поменуо као лице с којим је био у блиским односима и за кога каже да је био командант 

војске. Мене интересује које војске, чега је он то био командант?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  На почетку су  значи биле прво групе, значи то 

није била војска. Значи касније се то формира значи у војне јединице и доласком 

хрватских часних официра који су махом били бошњачке националности из Хрватске и 

војске из Хрватске, који су фактички у 90 и више посто случајева били Муслимани... 

 

Председник већа:  Све сте то објаснили детаљно. Да сте Ви били полицајац и да 

се касније створила војна полиција, да су долазиле старешине, долазиле хрватске 

оружане снаге... 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Малкић, Рамиз Кљачић, сви су они долазили 

значи... 

 

Председник већа:  ХОС, ХВО, припадници, официри, бивше Југославије који су 

били у Хрватској, Рамиз Кљачић... 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  И ратовали у Хрватској и дошли онда у Босну кад 

је избио, прије рата у Босни. 

 

Председник већа:  Да ли остајете при томе да су тада дошли припадници, али 

Ви сте рекли да остајете у свему, Рамиз Кљачић, Заим Малкић, зет тужиоца 

Мујкановића, Хусо Чаушевић, било је доста Муслимана и тада они, „ми фактички 

постајемо војска“, тако сте рекли.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Тако је.  
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Председник већа:  Добро. Ваше питање, браниоче, је?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Моје питање је шта је у моменту када он долази у 

Маочу и дружи се са Фаридом Мујкановићем, шта је Фарид Мујкановић? Зато сам и 

покушао да утврдим колико је година прошло од његовог... 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Фарид Мујкановић је, колико ја знам, био је бивши 

значи официр ЈНА, да ли капетан или капетан прве класе, он је био ту. Значи ту је била 

територијална одбрана. Они су били главни значи у тој територијалној одбрани. 

Фамилија Мујкановић.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је то било пре него што је срушен мост, односно 

срушени мостови на Сави или после?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Прије.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Пре.  

 

Председник већа:  Добро. Ви сте се у вези овог „Шкорпиона“ са пригушивачем 

изјаснили да није био Ваш, да је био од Миде Бегића, златара.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Јесте. 

 

Председник већа:  Који сте Ви узели ... 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Код Сеје малог узео 250 метака,  пар шаржера и тај 

„Шкорпион“ са пригушивачем јер му је остао код нене, код моста на Сави, значи имао 

је нену тамо гдје је сада ресторан „Дуга“. Ето.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Кад се Ви затичете у Горњем Рахићу? Кад из Маоче 

долазите у Горњи Рахић? 

 

Председник већа:  Само да будете прецизни, браниоче. Дакле, Ви полазите од 

тог периода када он напушта војску? Колико дана је прошло, хоћете да питате од када 

је напустио војску, до момента када је дошао у Маочу?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да се, за некакву нулту временску одредницу користимо 

време кад су дигнути мостови на Сави.  

 

Председник већа:  Добро, Ви сте ту имали различите тврдње, за разлику од 

оптуженог. Он је тврдио да није 01. маја дигнут мост. Овај сведок је тврдио да није 01. 

маја.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Тачно нисам гледао датуме, не знам. Ево, могао 

сам ту до дана данашњег да провјерим. Нисам провјеравао. Оно што ја знам, значи, 

знам да сам дошао друге половине, значи априла и оно што сам рекао и стојим иза тога, 

а те сад датуме, то мени да ли је први, да ли пети, да ли 29, то мени не игра никакву 

улогу. Не знам. 

 

Председник већа:  Изволите, браниоче.  
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Моје питање се односи на период кад се затичете у 

Горњем Рахићу? Дакле да ли пре него што су мостови дигнути или после?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па ја сам циркулирао Маоча-Рахић сваки дан. Не 

знам у ком смислу се затичем у Горњем Рахићу.?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Па где је била стационирана Ваша јединица?  

 

Председник већа:  Браниоче, није била јединица. Није отишао са јединицом. Он 

је објаснио како је отишао у Маочу. Објаснио је како се формирала, само моменат... 

Само моменат. Објаснио је како се формирала територијална одбрана. Будите јасни и 

прецизни са Вашим питањима, немојте на тај начин да збуњујете сведока. Он је био 

јасан и прецизан да остаје у свему при исказу који је претходно дао.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, ја поштујем... 

 

Председник већа:  Није ни са каквим формацијама, он је био јасан и како је 

дошао у Маочу и где је после бекства из војске, где је најпре дошао, где се наоружао, 

како се обрео у Маочи, на данашњем претресу објаснио је разлоге због чега је већина 

њих долазила и улазила у полицијске формације, да би спасили своје родитеље који су 

требали да буду размењени. Дакле, све је то јасно. Само Ваше питање на шта се односи 

конкретно?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Односи се на формацију којој припада, како год се 

звала, да ли је њено седиште у Маочи или Горњем Рахићу.  

 

Председник већа:  Добро. Ви сте рекли да сте били у војној полицији. Да ли је 

имала неки назив та формација војне полиције у којој сте се Ви налазили? 

Претпостављам да је то питање браниоца.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Била је за специјалне намене, јер смо ми требали 

да увјежбавамо значи, онај, како се зове, за чишћење терена неке акције, значи за то 

смо били ... 

 

Председник већа:  Дакле војна полиција за специјалне намене? 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Тако је. Зато смо и били издвојени у те редове , а ја 

сам гледао да то буду ... 

 

Председник већа:  Са начелником Шефком Калопером.... 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Шефко Калопер је тада био начелник цијеле 

полиције. А тек касније се ово формира значи.  

 

Председник већа:  Дакле, он је био главни командујући ту у односу на војну 

полицију.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Он је био фактички за полицију, главни 

командујући, изузев за Државну безбједност која није полагала рачуне никоме. Ето.  

 

Председник већа:  Добро.  
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је, онда да ли можемо закључити да је 

Мујкановић Фарид лице које је Вас поставило за командира војне полиције?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па ја сам прије био његов телохранитељ. Није он 

лице био који је мене поставило. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Извините, нисам разумео. „Ја сам пре био његов?“ 

 

Сведок Арман Јашаревић: Па тјелохранитељ. Он је имао своје тјелохранитеље, 

међутим, ја нисам хтио да радим оно што су радили други. Значи ишао сам уз њега, 

ишао сам пар пута директно са њим на линију. Човијек је изврстан стријелац, значи 

један од најбољих које сам видио у свом животу, значи човијек из М-48 гађа као из 

снајпера, може свакога да скине на километар. Значи ишао је и он и вршили смо неке 

операције и не бих сад о томе, значи.  

 

Председник већа:  Добро. Када се већ изјашњавате о томе, мислим да је сада 

моменат да разјаснимо и ову чињеницу, обзиром да сте Ви навели да је Фарид 

Мујкановић био командант 108. брчанске бригаде, је ли тако... 

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Тако је.  

 

Председник већа:  Да је пришао ХВО-у и да су тада били под јединицама ХВО-

а. Тако сте се изјаснили.  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Тако је.  

 

Председник већа:  Имајући у виду да сте Ви били припадник војне полиције, 

значи да је Фарид Мујкановић био командант 108. брчанске бригаде, да ли је он имао 

неке ингеренције над Вашим поступањем, Фарид Мујкановић?  

 

Сведок  Арман Јашаревић:  Па Фарид Мујкановић, да Вам кажем, он се више 

бавио, значи бавио се свим и свачим. И логистиком и набавком оружја и свега, значи 

директно је учествовао у тим неким трансакцијама, што, нормално, није било поштено, 

значи дотоку новца, свега, значи, а овај, најмање што се тиче војне полиције.  

 

Председник већа:  Дакле, Ви сте само од Шефка Калопера добијали наређења? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Ја сам директно значи, ово што је он спомињао 

прошли пут неког Џему који је био милиционер, који је био као наводно командир чете, 

њега нико није шљивио ни један посто, он је тамо постројавао у касарни војску да иду 

да ручају, јер је човјек био кукавица значи, ја сам директно имао све контакте да 

Шефком Калопером.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја нисам за Вас "он", молим вас... 

 

Председник већа:  Браниоче, немојте улазити у расправу, нема потребе за тим. 

Изволите следеће питање.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Значи Џемо је, имао сам једно искуство кад је 

Гумени значи, кад је била пуцњава у школи, кад се Џемо сакрио и побјегао, могао сам 

ту да погинем, значи један дечко је остао на линији, брат је његов дошао и рекао: што 
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сте га оставили. Ту је био паркиран транспортер овога Нермина Салијевића Гуменог, 

отео је пушку Гуменом и почео је да пуца, да решета по школи, значи покушао сам да 

побјегнем уз степенице значи на спрат те школе, међутим јакна ми је запела за 

гелендер, дечко је истресао чиват значи оквир према том, значи према степеницама, ту 

сам једва жив остао. Касније је почела пуцњава по Рахићу, нико то није спречио, значи, 

полиција нико ништа, они су ту фактички водили рат између себе око пљачке, свега, ко 

је остао, ко је опљачкао шта, ето то је то било. И због тога ми се то није свидјело, јер су 

били фактички у саставу, у ствари у простору касарне односно школе у Рахићу и 

једноставно су правили проблеме и превозили су људе за новац, ко је имао новац 

превозили га за Хрватску, пљачкали, отимали, ето.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Је л` могу ја да наставим? 

 

Председник већа:  Можете, изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Фарид Мујкановић има било какве везе са 

"Патриотском лигом"? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  То ја не знам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  А да ли Ви имате какве везе са "Патриотском лигом"? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Немам.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте икад припадали првом воду Трећег батаљона 

неке војне јединице? 

 

Председник већа:  Браниоче, ми имамо период у коме су се према наводима 

оптужнице, у ком периоду су преузете кривично-правне радње које се оптуженом 

стављене на терет. Ми не можемо сада да се бавимо ратом... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте у периоду 30. април до краја јуна или јула `92. 

били припадник... 

 

Председник већа:  Мај и јун `92. године, браниоче усредсредите се на тај 

период.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте били припадник Трећег батаљона првог вода 

које год јединице? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Ја сам био припадник Првог батаљона, а једно 

време сам помагао и Суљи Вукичевићу, сад не знам која је то чета, који је то батаљон, 

значи, а био сам припадник првог вода односно Првог батаљона, не вода.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли ту своју припадност имате еведентирано у војној 

књижици? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Имао сам, међутим те војне књижице данас нема.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  А да ли Вам је познато да у евиденцији припадника 

Армије БиХ не постоји име Арман Јашаревић? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Е па то, то ми је познато, а из којих разлога, сад сте 

Ви то, значи има и других који су били па их сада нема на тим списковима, нормално, а 

друга ствар и у тој војној књижици коју сам добио исправљали су годиште. Значи 

добили смо књижице, онда смо добили још једне књижице кад смо пошли као 

рањеници, па нам је речено уколико паднемо у руке непријатељу да испаднемо да смо 

малољетни, и за неке операције. Па су нам мијењали годишта, полиција је мијењала 

госпођо годишта.  

 

Председник већа:  А ко је то издавао такве књижице ад хок? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Полиција, значи полиција и војска заједно су 

издавали значи лажна имена и годишта, мени је писало чак да сам рођен 15.09.`75. 

године. Уколико би значи пали у руке, је л`, српске војске да испаднемо да смо 

малољетни, ево да вам кажем отворено.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Је л` можете да нам конкретизујете која су задужења 

била јединице којој Ви припадате? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја мислим да сам био децидно јасан и да сам рекао. 

Значи, имали смо пунктове и све, испомоћ значи на линији, међутим ја сам био на 

линији и као... 

 

Председник већа:  Ви сте детаљно објаснили кога сте хапсили, где сте хапсили 

и коме сте достављали.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нема потребе више да се понављам.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Где сте били на линији? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Био сам на Броду, био сам на ономе, како се зове, 

на Диздаруши са Фаризом лично, био је, предамном значи усмртио је једно лице Војске 

Републике Српске метком у главу из М48, ја сам то... 

 

Председник већа:  Браниоче, Ви имате право на унакрсно испитивање, али 

унакрсно испитивање није постављање... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Најчешће... 

 

Председник већа:  Само моменат. Унакрсно испитивање није постављање 

питања сведоку на оно што је већ одговорио да би се евентуално сведок различито 

изјаснио, и да би се на тај начин ... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Дискредитовао... 

 

Председник већа:  Да. Унакрсно испитивање је нешто друго. Дакле, Ви стално 

понављате и постављате питања сведоку на оно што је већ одговорио, што се већ 

детаљно изјаснио у истрази, а овде на главном претресу на почетку је рекао да остаје 

при свему при тим својим наводима. Ја бих Вас молила да не понављамо оно што је 

рекао и да не постављате питања на оно што се он изјаснио него да поставите питања за 

која налазите да треба, којима треба разјаснити нешто што је нејасно.  
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Адвокат Ђорђе Дозет:  У унакрсном испитивању управо постављам питања 

везана за оно што је рекао, а не што... 

 

Председник већа:  Па он је рекао и где је ишао да ратује и чиме се бавио, шта је, 

који су били његови задаци док је био командир војне полиције и када је ишао на 

линију и шта му се десило, све је то детаљно описао.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте учествовали у заробљавању и затварању Срба? 

У том периоду, дакле говоримо о периоду мај- јун.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Не разумем питање. Заробљавање ја Срба, да сам их 

ја заробљавао? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Ја сам био децидно јасан.... 

 

Председник већа:  Шта подразумевате, само моменат. Браниоче, шта 

подразумевате под заробљавати? Да ли задржавање у притвору или подразумевате 

хапшење и привођење? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Употребом силе подвргавање својој вољи 

непријатељског војника или припадника друге нације или народа? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Никада.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте учествовали у затварању таквих људи? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не. Па то је вршила, значи ... 

 

Председник већа:  Ко је вршио? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Па значи заробљени се предају значи нисмо их ми 

ни заробљавали. Ми смо заробљенике предавали, а онда је начелник Шефко Калопера 

одлучивао ко треба да буде значи затворен, ко треба предат бити.... 

 

Председник већа:  Само моменат. На почетку нисте тако рекли. Рекли сте да сте 

били дужни да све које зауставите тамо на том пункту, које легитимишете и сматрате 

да треба да се приведу, да сте их одводили директно државној безбедности, јер само су 

они испитивали. Сада тврдите да је одлучивао о томе Шефко Калопер. Па шта је тачно? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Па ево, тачно је и једно и друго да вам кажем. 

Некад је овако, некад је... Међутим, Шефко је био начелник, значи знало се коме се ту 

одводи доле.  

 

Председник већа:  Дакле, Ви када зауставите неког на пункту, Ви обавестите 

Шефка Калопера или одведете то лице код њега? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Госпођо, не заустављамо ми само значи на пункту. 

На пункту заустави други па их предају нама. Значи имате цивилну полицију, предају 

их нама и ми смо значи возили доле, а ја сам кажем нон стоп био у консултацији са 

Шефком Калопером и нормално је да се све доле предавало јер је доле био затвор.  
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Председник већа:  И Ви сте поступали по налогу Шефка Калопера? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Шефка Калопера.  

 

Председник већа:  Како су гласили његови налози: одведите их код иследника 

државне безбедности или притворите их? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Није госпођо, то је требало да буде за све значи 

заробљенике требало је да буде фактички за размену, да служе ти људи за размену. 

Међутим они су се инсталирали тамо и они су вршили значи испитивања свих тих 

заробљеника.  

 

Председник већа:  Дакле, само моменат. Сва лица која су Вама предавали, која 

су на пунктовима заустављена су требала да служе за размену? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је.  

 

Председник већа:  А где су требала да буду притворена до размене? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па то је једино био притвор значи то је једино било 

мјесто гдје су ти људи одвођени у том расаднику. Значи нисте их могли госпођо 

одвести у полицијску постају значи у станицу, да буду тамо притворени.  

 

Председник већа:  Али су значи ови из државне безбедности ислеђивали без 

обзира што су били намењени само размени? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је, све.  

 

Председник већа:  По чијој одлуци, ево да чујемо.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па по одлуци вероватно својој. Значи, овога како се 

зове... 

 

Председник већа:  Дакле, Шефко Калопер им није давао такву одлуку, наредбу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Бојао се значи, он је био начелник, он је касније и 

пообјегао. Значи суочење са неким нечасним радњама које су се дешавале и од страха 

јер је било, знате шта, послије је војска хтјела да, како се зове, преузме, значи неки 

команданти су хтјели да преузму полицију, јер су видили шта они раде, и да се људи не 

мијењају на начин онако како би требало него на сасвим други начин онако како њима 

одговара. Шефко Калопер је чуо да ће  Жаја Бушевац да га ухапси, да је наводно такву 

информацију имао, он је побјегао, значи побјегао, а ништа није урадио да тим људима 

помогне.  

 

Председник већа:  Када је побегао? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па побегао је не знам... 

 

Председник већа:  `92.? 
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Сведок Арман Јашаревић:  `92. чини ми се да је побјегао, е, јер је добио као 

новодно информацију,  а мислим да је више побјегао од страха јер он уопште није био 

особа за тај посао, јер се никад није у свој посао директно ни укључивао него је све 

препуштао државној безбједности да она води.  

 

Председник већа:  А од чега од страха? Чега се плашио?  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Плашио се јер је било речено да ће се преузети 

тамо и да ће они бити послати на линију. Вјероватно да не би он ишао на линију, 

побјегао је човјек значи, ето, само из тог разлога.  

 

Председник већа:  Изволите даље браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте некада учествовали лично у испитивању 

заробљених Срба? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам учествовао.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте некад учествовали у злостављању заробљених 

Срба? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам учествовао, али ми је нуђено од стране 

Вашег клијента.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато... 

 

Председник већа:  Само моменат. Када Вам је нудио? Мислите на оптуженог 

Османа Османовића? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је. Тада кад сам вам рекао, између та два 

аутобуса када је то било, онај, нудио ми значи да изведем, то кад сам рекао, кад сам дао 

изјаву.  

 

Председник већа:  Када Вам је саопштио да Вам се отац не налази на листи за 

размену јер више није жив? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јесте. Никада до сад нисам оптужен за ратни 

злочин, никад ме нико није пријавио да сам некога злостављао, значи то је сада чиста 

измишљотина.  

 

Председник већа:  То је та ситуација, објаснили сте. Изволите даље.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато да је 2003. године "Бањалучки 

центар за истраживање ратних злочина" објавио списак поднешених кривичних пријава 

за ратне злочине, да се Ви налазите на том списку? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Познато ми је, али никакве везе нема, јер сам тада 

био у то вријеме у Савезној Републици Немачкој, а ко је тај списак дао за то нешто, 

Боче и Бодериште то ми је познато, то је тај лажни списак. Уместо Армина Омазића 

ставили су моје име, а тај човјек је већ процесуиран за Боче и Бодериште и убиства тих 

војника значи који су живи били заклани и вађене им очи, а то би требао Ваш брањеник 

да зна, јер је он у томе учествовао као државна безбједност и прикривали су то. Јер када 
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је дошла, патолози српски кад су дошли, видјели су да су била топла тијела, а наши ту 

то потписали, те живе људе, међу којима је био Смајо Хосовац, те злочине чинио тамо, 

значи они су то прикривали тај злочин и стајали су иза њега, чак су га и потицали. И то 

сте покушали мени да импутирате, а ја то вријеме сам био у Савезној Републици 

Немачкој.  `93. године сам госпођо био и тај списак што постоји наводно за те ратне 

злочине, ја са тим немам никакве везе.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте имали прилике прочитати шта пише на томе? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Чуо сам, неко силовање, не знам, никад у животу 

значи нисам нити кога силовао доле, нити сам било шта, кога убио значи, ни мучио 

заробљенике, значи то сам чуо. А сто пута сам путовао у Републику Србију и свуда 

значи, никад ме нико није зауставио и фала богу немам тај проблем, онај, јер то нисам 

урадио.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте тим поводом икад позивани или давали изјаву 

неком од званичних државних органа? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Брчко Дистрикта Републике Српске или БиХ? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам. Али сам дао пошто су моји војници, значи 

пријатељи били против Галиба Хаџића, дао сам против Галиба Хаџића који је лагао, 

долазио је код мог пунца у оптику, мој пунац исто има оптику, како није ово, није оно 

радио, ја га лично гледао шта је радио, дао сам против њега и онај, јесам ту дао. И 

стојим иза тога и то су многи борци рекли: свака ти част, из разлога што онај, како се 

зове, јер то заслужује много већу казну. Јер су то људи били који нису на линији, значи, 

никога заробили, нису имали некога из своје породице да је био заробљен, да је нешто 

не знам шта и да је некоме зло нанијето, а чинили су такве злочине. А ми који смо 

имали своје родитеље, браћу, сестре доле заробљене, нисмо то радили.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте у међувремену дакле од тих дешавања `92. 

године па до 2019. односно 2020., кад сте дали изјаву тужилаштву, било коме Ви, 

Вашом вољом саопштили Ваша сазнања о дешавањима у логору у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Од које године? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: `92. године кад се ствар дешава па до доласка у 

Тужилаштво за ратне злочине у Београд.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја сам имао инспектора из Бијељине који је радио 

на томе па је чак човјек дао оставку, отишао је, за Бијељину се ватио, везано за Галиба 

Хаџића. А овако нешто, нисам давао изјаву.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  А зашто нисте? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Молим? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Зашто нисте? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Зашто нисам? 



 49 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Па зато господине... не, не, ја ћу да одговорим, 

извињавам се.  

 

Председник већа:  Нека одговори.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Па зато што господине Дозет и данас дан у Босни и 

Херцеговини, Босна и Херцеговина није правна држава као Србија, и данас дан су на 

власти они који су чинили злочине у, не само у Брчком, било гдје. Шеф полиције, 

значи, ево за Буквик, кад су украли 5.000.000 марака, био записничар кад су Србима 

отимали новац, а за то имам и сведоке, није проблем, позваћемо и њих. Главни тужилац 

је Зекерија Мујкановић који је исто учествовао у томе свему и рођак је Фарида 

Мујкановића који је чак убијао и Бошњаке. Нису ту госпођо убијани само Срби, 

убијани су и Бошњаци, отимано је значи, говеда, све живо ишло је за команду, а војска 

је јела једну рибу на двојицу и четврт хљеба и пушила је "Век" цигаре, они су пушили 

"Малборо", "Винстон"  и не знам шта.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Је л` могу даље? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Само да кажем ово. Карамејић Селим значи коме 

сте ви то могли да пријавите значи, јер ти данас људи, госпођо, који су били у рату, 

тада су говорили како се не треба живјети заједно, данас су велики реформисти и 

демократе и причају како треба. Значи у Босни и Херцеговини данас је структура истих 

тих злочина и злочинаца, значи која ведри и облачи. И Ваш брањеник је директор за 

финансије, значи, у ризници ради, у суштини ради за тајне службе и хапси људе мимо 

тога, значи хапси људе и ради на томе, на хапшењу људи.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:   Је л` Вас некад ухапсио? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Молим? Није, али ми је причао Беља, Беља ми је 

причао како се зове... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Доћи ћемо до Беље.  

 

Председник већа:  Није Вас хапсио....добро, довољно, није Вас хапсио. Можемо 

следеће питање. Колико још имате питања браниоче? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Па не знам на број, али рецимо имам још можда сат 

времена.  

 

Председник већа:  Сат времена, добро. Изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли познајете лице именом Фазловић Новалија, кога 

сте помињали? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Познајем.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Шта знате о њему? Дакле у том периоду.  Не шта знате 

него да ли је он учествовао у оваквим радњама које сте описивали? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Како да није, а учествује и сада у "Удружењу 

породица несталих и насилно одведених и убијених Бошњака", у једним преварама 

значи око идентификације значи жртвава.... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, могли би сведока да опоменете да одговара на 

моја питања.  

 

Председник већа:  Пустите, нека он да одговор па ћемо ми уколико не да 

одговор на Ваше питање онда ћемо му после...., само моменат, онда ћемо му поставити 

подпитање. Изволите.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  И члан, подпредседник сам иницијативног одбора 

оснивања тог Удружења и у преварама, госпођо, института рада несталих, гдје се 

грађани у ствари породице жртава варају на један специфичан начин. Наводно 

правдајући се тиме како се сахрањују тијела комплетна само да фали три посто, ако 

фали више од три посто једног тијела, госпођо, они кажу да они то не сахрањују. И 

онда кад сам ја дошао по кости, 2008. године, свога оца, водио ме је Галиб Хаџић звани 

Пендрек и професор Мумина лично са аутом својим приватним. Ишли смо горе у 

институт. Знате како ураде, они ставе на један кревет, ставе једног костура и сад оне 

јадне нене: јој костур, ово оно, а овамо су вреће. Ви кад узмете ту, госпођо, врећу, ту је 

20 грама, 30, 40, не знам, те тежине. И ја сад питам шта фали мом оцу. Каже фали му 

овај до средњи прст. Колико је то. Каже три посто. А ја кажем онда овај средњи прст 

пет посто, палац је на знам два посто, три, четири је кажипрст, значи шака је фактички 

неких двадесетпет, тридесет посто тијела. Онда сам видио да се ради о тим лажима и 

Сејо који ради исто као координатор у Удружењу породица несталих се насмијао и 

рекао како прави од пола човјека читавог човјека. Значи пар костију се, госпођо, 

сахрани, то вам одговорно тврдим, а лажу да су комплетна тијела фактички скоро 

сахрањена и тиме се обмањују значи јадне ове породице жртава.  

 

Председник већа:  А зашто? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па зато што то госпођо некоме треба. Ево ја вам 

гарантујем да је Институт за тражење несталих могао у року од годину да сахрани све, 

али очигледно некоме треба у политичке сврхе да сваке године на дан неког злочина се 

неколико људи идентифицира и да се сваки дан спомињу ти злочини, да до мира 

никада не дође, јер народ је жртвено јање, ми треба стално да живимо у неком 

конфликту и страху једни од других, а давно би се госпођо помирили сви грађани Босне 

и Херцеговине да није таквих људи који то раде и у томе учствују. Значи то су сиве 

еминенције људи из тајних служби који и данас дан раде у свим невладиним 

организацијама, иако су у пензији, у тим Удружењима жртава породица несталих, ових, 

оних, и на тај начин госпођо једноставно сваке године производе значи тај 

национализам да се значи сваки пут прича о нечему значи што, онај, нема краја.  

 

Председник већа:  Да траје? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Да буде трајно, ето.  

 

Председник већа:  Изволите даље.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  И служи само за ту политику.  
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли је Новалија Фазловић о коме смо односно о коме 

сте причали, био припадник те оперативне групе државне безбедности? 

 

Председник већа:  Одбија се одговор на ово питање, обзиром да је сведок 

детаљно описао.... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  И данас дан... 

 

Председник већа:  Само моменат, где је видео Новалију Фазловића, да је био 

припадник државне безбедности, да је видео Новалију Фазловића када испитује и то 

Милета Пијевца, је ли тако, о томе сте причали и када испитују лица између аутобуса. 

Он је на то питање јасно одговорио. Само моменат да се сви чујемо. Рекао је, 

испитивали,  ухапшена лица су испитивали инспектори државне безбедности Галиб 

Хаџић, Осман Османовић, Тахто Халид, Новлија Фазловић и Хазим Фазловић и други. 

Тако да нема потребе да поново одговарате на то питање.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте познавали у том периоду лице са именом 

Ферид Фазловић? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  И то ми је познато, ево кад бих видио слику, а 

колико знам чуо сам и за Хазима, све су то припадници државне безбједности, значи 

вјерујте ми то су ипак старије генерације од мене. Значи ја сам тада имао двадесет 

пуних година, значи нисам могао све лично да познајем, али сам чуо за та имена. Сад 

не знам је ли то Ферид или Хазим Фазловић, знам да је један био у државној 

безбједности и прије рата, да је био један од два, три најјача човјека да ли на нивоу 

Босне и Херцеговине, на нивоу државе, државне безбједности.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  За Тахту Халила сте рекли да Вам је познат? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Познато значи, значи радио до јуче, не знам је ли у 

пензији.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Јашаревић Сенад? 

 

Председник већа:  Ово питање Вам је бранилац већ постављао у истражном 

поступку и на питање, само моменат, на питање ко је био у државној безбедности, Ви 

сте дали одговор. Не знам  зашто бранилац сад то пита поново на главном претресу 

када је то питање поставио када сте испитивани пред замеником тужиоца за ратне 

злочине, а Ви сте се тада изјаснили да је Хазим Фазловић био главни у бившој СРЈ и да 

је он исто тако са њима био у државној безбедности и да је он испитивао заједно са 

осталима приведене и затворене. Је л` остајете при тим наводима? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је, још су покрали паре.... 

 

Председник већа:  Нема потребе. Браниоче, немојте. Само моменат. Немојте 

браниоче да понављате ова питања. Имамо их све на записнику о испитивању сведока.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Ја заиста не знам ко је Хазим Фазловић. Моје питање се 

односило на Ферида Фазловића.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па не знам да вам кажем, Ферид... 
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Председник већа:  А зашто постављате? Ево поставите следеће питање па ћемо 

одлучити да ли је то питање од значаја.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато ко је био начелник, односно шеф 

ДБ-а стационираног у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ко је био шеф ДБ-а? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Хоћете да кажем формално или баш прави? 

 

Председник већа:  Али он се изјаснио о томе, он је рекао главни су били... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Алфа и омега свега вам је био Осман Османовић. 

Пустите те ратне извештаје. То је било значи само оно формално што је писало. Значи 

главну ријеч, сва испитивања, ниједно није могло проћи без Османа Османовића, значи 

он је био алфа и омега свега. И он је био одлучивао о свему. Ја вам то одговорно 

тврдим. А то приче, ово, оно, то је на папиру као што су на Буквику рекли да је било 

минобацача, а није било, била два, код Јанка Марчетића нису нашли, па су послије 

слагали како су Унпрофоровим хеликоптерима превозили.... 

 

Председник већа:  Добро, изјаснили сте се о томе, ко је био за све задужен. Овај 

тренутно, садашњи актуелни суд и ја и тужилац, и да је Осман Османовић био главни и 

главни иследник и главни за све и нема потребе да се поново понављамо. Изволите 

браниоче неко ново питање да ли имате? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Сенад Јашаревић? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Сенад Јашаревић, садашњи заменик шефа 

полиције, знате шта.... 

 

Председник већа:  И о томе се изјашњавао. Да ли питате на поступање Сенада 

Јашаревића у наведеном периоду? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У том периоду, наравно, не питам за данашњи дан.  

 

Председник већа:  Изволите.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  У том периоду је полицијски значи службеник који 

је  у убиствима на Буквику учестовао, убиствима како се зове заробљеника, заробљених 

значи рањеника, медицинских сестара и касније у пљачки, што ће вам потврдити 

Менсур Ђапић, командант батаљона. Када се одузело људима злато, значи дукати, 

паре, жао ми је што није рахметли жив, како се зове, златар Реџић.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: То се односи на период? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па период, он је био записничар од тих ствари које 

никад нису враћене јер је рекао да су дали Алији, а узели су паре себи, па послије 

отварали себи бензинске пумпе.  
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Председник већа:  Он се изјаснио и на та питања браниоче, немојте, стално 

понављате једна иста питања, „Заменик шефа полиције Сенад Јашаревић учествовао је 

овим ратним догађајима и након покушаја његовог убиства водио истрагу“, детаљно је 

све објаснио.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Питање је да ли је и Сенад Јашаревић, шта зна о његовом 

учешћу и да ли га је уопште видео у периоду обухваћеног оптужницом? 

 

Председник већа:  Будите конкретни.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  И шта је данас, шта је био пре рата? 

 

Председник већа:  Да ли хоћете, само моменат, само моменат.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да ја њега нисам спомињао... 

 

Председник већа:  Молим Вас, Јашаревићу, само моменат. Да ли хоћете да 

питате да ли је он вршио испитивања, да ли је био иследник или да ли је уопште 

учествовао у рату? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Не, него да ли је уопште учествовао у овим дешавањима 

о којима сведок говори, а односи се на период мај – јун. 

 

Председник већа:  Добро. Ви сте рекли да је он учествовао у свему томе, 

учествовао у овим ратним догађајима. Да ли мислите конкретно? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Највише мислим на пљачку.  

 

Председник већа:  А не за испитивање, притварање припадника српског .... 

 

Сведок Арман Јашаревић: За то је био његов клијент назјадуженији. Његов 

клијент је био најзадуженији.  

 

Председник већа:  Осман Османовић.   

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате из тог периода Бећировић Митхада 

званог Мидо? 

 

Председник већа:  А зашто је то битно браниоче? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Зато што смо тог сведока предложили, предложили га за 

испитивање у својству сведока и битно ми је да видим да ли има овај сведок било каква 

сазнања о учешћу Миде у тим догађајима.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Мидо који је садашњи инспектор за ратне злочине, 

је л` он?  

 

Председник већа:  И он је инспектор за ратне злочине? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Који је побјегао у Аустралију. Је л` на њега 

мислиш? Па се вратио на свој посао да ради за ратне злочине ... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, ја Вас молим да упозорите.... 

 

Председник већа:  Само моменат, само моменат. На кога мислите од ових 

сведока које сте предложили? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Бећировић Митхад –Мидо.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Инспектор садашњи за ратне злочине који је 

побјегао у Аустралију.  Је л` на њега мислиш? 

 

Председник већа:  Да ли је он у Аустралији или је у Босни? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Сад је инспектор у Босни за ратне злочине, 

вјерујте.  

 

Председник већа:  Добро, реците, одговорите на питање шта Вам је познато за 

Бећировића? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Познајем њега.. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Период мај-јуни `92.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Молим? 

 

Председник већа:  Бећировић Митхад. 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Њега нешто нисам виђао, не знам, нисам њега ни 

спомињао значи.  

 

Председник већа:  Ви кажете побегао за Аустралију. Да ли он данас тамо живи, 

пошто је предложен да се испита као сведок у овом поступку.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Он је данас инспектор за ратне злочине, онај, а ја 

бих прије рекао за ратна заташкавања. Значи не могу да схватим да човјек који је 

побјегао у Аустралију зато што га је ОХР вратио, знате зашто. Јер ОХР је враћао људе 

на посао ако сте прије рата радили у општини и ако сте  радили у полицији, ако сте 

отишли у Њемачку па сад сте нисте снашли онда се врате, ОХР вас врати на посао 

прије рата гдје сте радили. Па је тако и он враћен. И не могу да схватим да човјек који 

је неспособан, у ствари способан је он... 

 

Председник већа:  А да ли је он био у овом расаднику и у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја га нешто нисам виђао, да вам кажем да сам га 

виђао ја бих спомињао.  

 

Председник већа:  У војној полицији, у војсци? Да ли је био у том вашем крају 

у том периоду? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Могуће је да је био али ја га нисам виђао.  

 

Председник већа:  Нисте га виђали? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам могао видјети све.  

 

Председник већа:  И немате о њему никакве... само моменат. Немате никаква 

сазнања о његовим активностима у вези ових догађаја? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја нисам био ту нон стоп. Ја нисам ту боравио, они 

су боравили, они знају ко је био.  

 

Председник већа:  Добро. Изволите даље. 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па сад бране једни друге.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Сведок је поменуо име тужиоца Зекерија Мујкановића. 

Када сте њега тамо видели? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Он је био доле у прес центру, значи био је у прес 

центру, онај, поставио га је био на почетку његов рођак, Фарик командант, а онда је 

касније овамо био задужен за ово како се зове, за расадник и то, а то ми је причао да ти 

кажем, ја сам супер са Менсуром Ђакићем командантом батаљона који је осуђен за 

ратне злочине. И ја сам у комуникацији са њим знао ко је шта. Значи не би вам ја ово 

рекао зато што сам ја то негде прочитао, јер сам ја био у комуникацији са командатом 

батаљона Менсуром Ђакићем. А касније ми је још и долазио у радњу и све живо, значи 

причао ми је о тим намјештаљкама, како му је  намјештено за тих осам година, и онај, 

шта сам хтио рећи, а ја бих предложио тужилаштву овде у Београду, без обзира што је 

Менсур Ђакић осуђен на осам година, ја бих тог човјека амнестирао и рекао праву 

истину ко је кога све убио и овде би било педесет још људи и онда би видјели људи за 

шта су ратовали. Значи војска је улазила као наводно освајала неку територију, 

међутим ту се вршила невиђена пљачка, а касније су ти људи себи отварали бензинске 

пумпе, ти команданти, ти из државне безбједности.  

 

Председник већа:  Војске БиХ? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је, обични војници. А појединци су 

награђивани златним љиљаном, знате, а паре су узимали себи.  

 

Председник већа:  Добро. Изволите даље.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Хазим Мујкић, је ли Вам познат из тог периода? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па не могу се сад ја, је л` ми познат.., не знам, не 

могу се сад свега сјетити.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Џемо Мехић? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  То је тај милиционер. Знам га као једног 

милиционера и знам да је само тамо војску, у ствари полицију изводио да, како се зове 

на ручак и само је гледао ко ће шта да поједе. Једном сам са њим у сукобу био јер су 

гурали кад сам ја био смењен, гурали су Топчагића, пошто је то госпођо онај како се 
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зове, породица аутопревозника, значи једна тајкунска породица, богата из Паланке, они 

су гурали њега, а ја га иначе знам из средње школе. Једном је пао у средњој, па се 

исписао, завршио је четврти степен са неких 21 годину, тако да онај, како се зове, није 

био уопште компетентан да буде, али ето, они су гурали то пошто су били у странци 

СДА.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је он у неком периоду био шеф војне полиције? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ко? Јесте на папиру. Никад он није био ништа.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У односу на Вас или иначе у односу на...? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па и на остале, нико га није, значи сви смо га знали 

као милиционера, прашинара једног који је био, није баш била добра особа, значи тако 

да нико га није узимао здраво за готово. Ја сам директно значи са начелником 

разговорао, и са неким људима. Пар пута сам и Османом, међутим он се изгледа тога не 

сећа, па онај, очигледно пати од амнезије.  

 

 Председник већа: Изволите даље браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Хаџић Хаџага.  

 

Председник већа:  Браниоче, да ли Ви имате намеру да прочитате сва ова имена 

која сте предложили за сведоке, само моменат, да прочитамо сва ова имена. Ево ја ћу да 

му предочим да бисмо мало брже ишли, да прочитамо сва ова имена па сведок може да 

се изјасни кога од њих познаје, а кога не. Да ли може тако? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Свакако сва имена.  

 

Председник већа:  Јер имам утисак да хоћете за сваког појединачно од ових 23 

сведока што сте предложили, да за сваког питате? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да.  

 

Председник већа:  Да ли познаје? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли га зна из тог периода, да ли га познаје то је друго 

питање.  

 

Председник већа:  Да ли ове сведоке познаје из тог периода. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да.  

 

Председник већа:  Па прво да питамо, оптужени није говорио у својој одбрани 

да су ти људи били тамо. Зашто бисмо сада питали овог сведока? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Зато што мој брањеник тврди да су били тада.  

 

Председник већа:  Па није то рекао на претресу. Рецимо није помињао Момира 

Зеца, није помињао ни Ђокић Недељка, Башић Симу.  
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Адвокат Ђорђе Дозет:  Помињао је Момира Зеца, јер је директно он вршио 

испитивања Момира Зеца.  

 

Председник већа:  Па није рецимо помињао ево овог актуелног судију и Ви га 

не предлажете до душе.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Први пут чујем за тог актуелног судију.  

 

Председник већа:  Добро. Да прочитамо. Прочитајте онда ова имена што сте 

предложили за сведоке.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Хаџић Хаџага? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Немам појма, морам да видим слику, значи не знам 

људе овако.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Банда Есад? 

 

Председник већа:  Само реците: познајем, не познајем.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Банду сам знао, али има их доста Банди, тако да тај 

СДП могао би се назвати "Банда" колико их има из Банде фамилије.  

 

Председник већа:  Добро, даље.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судар Амир? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Не знам ја ништа, без слике. Да вам кажем мене су звали 

Буцо, нико ме није звао именом.  

 

Председник већа:  Добро, онда нема потребе да даље испитујемо.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Решић Риза? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Решића колико хоћеш у Брчком, значи... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Кадрија Авдић? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Кадрија? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Авдић.  

 

 Председник већа:  Браниоче, мислим да је излишно даље. Имате ли неко друго 

питање осим препознавања сведока које сте Ви предложили.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: До кад је постојао логор у Доњем Рахићу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  У Доњем Рахићу? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да.  
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Сведок Арман Јашаревић:  Па ја док сам био тамо ја то могу да тврдим, а 

послије је било, па Буквик је пао, ја не знам да ли септембар, октобар.... 

 

Председник већа:  Тужиоче, немојте... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Било је и тада, ја не могу да тврдим нешто кад 

нисам био тамо. Док сам ја био тамо знам да је постојало, а кад ја више нисам био тамо, 

ја то не могу да... 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  До кад сте Ви били тамо? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Молим? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  До кад сте Ви били тамо? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Док није први конвој дошао за Ловран код Опатије, 

био сам рањен, био сам код.... 

 

Председник већа:  То сте све објаснили. Изволите даље питања.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Кад сте рањени? 

 

Председник већа:  Објаснио је све. Браниоче, објаснио је у истрази. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, мене интересује датум кад је рањен.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па не могу знати кад сам рањен.  

 

Председник већа:  Не зна.  Браниоче, изјаснио се, не зна датум. Изволите даље.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте поводом рањавања у војној јединици којој сте 

тад припадали добили било какав докуменат о рањавању? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је, добио сам значи, био сам рањен и слушајте 

добро, био сам чак оперисан без анестезије, оперисао ме је рахметли доктор Фатић, 

коме ја би се захвалио... 

 

Председник већа:  Све сте то објаснили.  И како сте побегли, све сте објаснили.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Добио сам папир, али тај папир вјерујете ми 

госпођо он је година ту, то је избледило, јер је то било куцано машином и то је 

избледило и ти су се папири распали. А ви сте прикривали, у ствари они су прикривали 

те папире из ратне болнице и зато нас никад није било у евиденцијама.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Где се налазила та ратна болница? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Била је у Маочи.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: У Маочи. Да ли сте се Ви некада јављали на преглед 

мимо тог рањавања? 
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Сведок Арман Јашаревић: Па ја сам био послат у Ловран код Опатије.... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, у Горњем Рахићу док сте били. Да ли сте се некад 

јављали на лекарски преглед? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јесам, био сам прегледан у Маочи и то ме је, 

слушајте овако. Код доктора Шамића је радио један онај како се зове медицински 

брат.... 

 

 Председник већа:  Молим Вас, не морате тако детаљно да објашњавате. Ви сте 

се изјаснили и како сте рањени, где сте требали да будете оперисани и да је требало да 

Вам буде ампутирана нога, и да сте побегли за Загреб, ја не знам шта је овде спорно.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Али прије тога него што смо кренули на тај пут, 

значи нормално сам био превијан. Био у имиџу и ту код Багаре, госпођа ме је једна, 

комшиница из Куле 2 која је радила као медицинска сестра... 

 

Председник већа:  Молим Вас, то није везано за ове догађаје, то није 

оптуженом стављено на терет. Ја не знам зашто бранилац толико питања поставља, а 

ниједно питање  није постављено у односу на саме радње које се оптуженом стављају 

на терет, а које представљају радње извршења кривичног дела за које је оптужен.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Покушавамо утврдити где је сведок кад био у периоду 

који је обухваћен оптужницом.  

 

Председник већа:  Он се све детаљно изјаснио, рекао да остаје при томе.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Питање је кад је рањен. Нисам срео у мојој пракси још 

никад ниједног рањеника било које војске која је учествовала у рату 91.-92., који је 

рањен, а да не зна кад и где је рањен.  

 

Председник већа:  Ја мислим да је рекао половином јула месеца, је ли тако? Да 

ли је половином јула? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако, не могу тачно да тврдим, али био је код мене, 

значи куцани документ, има их колико хоћете. Па смо ишли у Тузлу да предамо, у 

Сребреник, међутим нису нас налазили у војним евиденцијама, ко је петљао са 

доктором Худалијом, да ли је то можда и намерно урађено, можда је то и нешто 

намјерно... 

 

Председник већа:  Молим Вас, само моменат.  Половином јула месеца, можемо 

закључити да је био рањен, да је провео у Загребу до октобра или новембра месеца кад 

је отишао у Немачку и више се није враћао. Браниоче, имате то јасно наведено у 

транскрипту. Изволите даље.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате лица српске националности заробљених 

у Горњем Рахићу које сте Ви затекли тамо кад сте први пут дошли? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Сећам се неких, неких се не сећам, неке нисам ни 

познавао. Био је Грбовић Радош, онај брат доктора Грбовића, била му је сестра, био је 

онај како се зове, била му је жена и било је још људи мени познатих, а сад имена не 
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знам, јер овај ми је био комшија у Кули 1 становао, а ја сам у Кули 3. Ја не знам што то 

морамо стално понављати.  

 

Председник већа:  Не морате, не морате да понављате. Само моменат. 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ево нек се сјети он свог комшије Ненада кога су 

убили, значи од Ранка брата и Бранке Ђузелке  ти знаш ако си кажеш у СДП-а, Ђузелка  

је била у СДП-у међу главнима. Како је убијен, на који начин, ево, онда то реци.  

 

Председник већа:  Добро. Јашаревићу, не морате.... Председник већа руководи 

поступком.  Дакле, ја кад Вам кажем да не морате даље, Ви не морате да објашњавате, 

јер морамо водити рачуна да овде утврђујемо чињенице које су од значаја, а не неке 

чињенице које нису ни посредне чињенице од значаја за нашу одлуку. Изволите 

браниоче, наредно питање. Дакле, кад Вам кажем да не морате више, не морате да 

одговарате.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли Вам је познато да је крајем јуна `92. да су сви 

затворени из Горњег Рахића пребачени у неко друго место? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Крајем јуна? 

 

Председник већа:  Одбија се одговор на питање. Није ни од каквог значаја, 

одбија се.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја сам био у болници значи крајем јуна.... 

 

Председник већа:  Јашаревићу, не морате да одговарате, одбија се, чули сте ме, 

одбија се одговор на ово питање, није од значаја.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сам добро разумео да сте Ви пре... 

 

Председник већа:  Само моменат браниоче. Не можете у исто време да причате 

када говори председник већа. Дакле, ово питање није од значаја за утврђивање 

релеватних чињеница. Изволите следеће питање.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ако сам Вас добро разумео да сте рекли да сте у том 

периоду које сам ја питао да сте били у болници? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не знам, највероватније да јесам, пошто сам био 

рањен. Ви говорите о крају јуна. 

 

Председник већа:  Средина јуна.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Средином јуна био рањен, онда сам лежао у 

болници, ја нисам лежао на улици, него.... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Сад сте мало пре рекли да сте рањени али средином јула.  

 

 Сведок Арман Јашаревић:  Молим? Не јула, јуна. Немојте ме да вам кажем 

фатати на неке цаке.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Прегледаћете судија транскрипт.  
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Председник већа:  Половином јуна месеца је рањен.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јуна месеца, имам ја... 

 

Председник већа:  Можда сам ја погрешно ...само моменат. Можда сам ја 

погрешно предочила.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не, не госпођо, јуни је био мјесец, вјерујте.  

 

Председник већа:  Јул? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јун.  

 

Председник већа:  Јун, да, да, у праву сте, половином јуна. Јесте, ја сам 

погрешно предочила. Већ смо сви уморни и под маскама је отежан рад. Изволите даље 

браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли знате ко је лице Зец Момир? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Изјаснио се.  

 

Председник већа:  Не морате.... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Знам, знам и како је ухапшен и ко га је ударио први 

и ко га је ухапсио, и како је предат. Значи ухапсио га је Менсур Ђакић, није ни знао да 

је генерал.... 

 

Председник већа:  Молим Вас, Зец Момир... Јашаревићу, Зец Момир није 

његово ни лишење слободе, ни однос према њему ником није стављен на терет овде, 

тако да ово питање, одбија се одговор на ово питање. А Ви сте се већ изјашњавали.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Менсур лично да ти кажем, ево.. 

 

Председник већа:  Не морате Јашаревићу, не морате на ово питање, није 

дозвољено од стране суда.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли познајете лице Куртић Мирзу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Познајем. Али то нема везе са овим, то је 

имовинско правни однос између мене и њега и амиџе мог, то нема никакве везе са 

ратним злочином. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли тај однос Вас и Куртића има било какве везе са 

Османом Османовићем? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Никакве везе, какве везе има са Куртићем. То везе 

има са мојом имовином. Мирза Куртић је купио од амиџе нешто што му је овај нешто 

продао, можда је и знао како, а на црно нешто што није било исправно.... 

 

Председник већа:  Добро. Само да Вам предочим. Оптужени се изјашњавао у 

односу на Куртић Мирзу и када се изјашњавао о разлозима због чега бисте Ви могли 
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против њега да говорите нешто што није урадио, он је навео да је 1999. године, да Вас 

је срео у Брчком и да је био у посети код свог колеге из "Ротари клуба" Куртић 

Мирзе.... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  `99.? 

 

Председник већа:  Да. Да Вас је срео у Брчком, када сте Ви окретали главу на 

другу страну и избегавали сваки разговор са њим. Пре седам,  осам година, он наводи, 

дакле од дана претпостављам када је дао исказ, да Вас је срео, да је био код тог свог 

пријатеља Куртић Мирзе.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Које године? 

 

Председник већа:  Седам до осам година, дакле, 2012., 2103.,да су они седели на 

тераси која је била окренута према Вашој кући, да су се Куртић Мирза и његова 

супруга жалили пре Вашег доласка да су имали велики проблем и вербални дуел са 

Вама, да је он сигуран да сте Ви чули тај разговор њихов, да сте Ви ту коментарисали 

са неком женском особом, да се сте неколико дана после тога поново срели када је он 

био у друштву са Куртић Мирзом и Осмић Зекријем, бившим министром одбране Босне 

и Херцеговине у ресторану код Пипића, да сте Ви тада били  присутни у ресторану, да 

сте му пришли, зауставили,  питали: шта ти подржаваш Куртић Мирзу и да је то био 

његов последњи конктат са Вама. Па да ли је тачно ово што он говори? Само реците да 

или не.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Госпођо, то је чиста лаж, не. Имали смо ми 

контакте, кажем, пар дана прије његовог хапшења, у ствари можда највише мјесец дана, 

пили кафу... 

 

Председник већа: Добро, само ми реците. Да ли сте га видели тада пре седам, 

осам година, дакле  2012. године, да ли сте га сретали `99. годиен, окретали главу од 

њега? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  `99.? 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Па Куртић Мирза је купио кућу од  мога амиџе, у 

ствари тај плац купио је... 

 

Председник већа:  Не, нисте ме чули. Он је говорио да је `99. године, да Вас је 

сретао `99. године у Брчком и да сте Ви од њега окретали главу. А да је после тога 

долазио код свог колеге из "Ротари клуба" Куртић Мирзе, који је имао са Вама 

проблеме,  и да сте у том неком периоду, у ресторану код Пипића, тако реаговали. Да 

ли је то тачно што он говори или не? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Чиста лаж госпођо, ја сам имовину вратио тек 2006. 

године, а `99. сам живио у Тузли, према томе није ме могао срести у Брчком. Нисам се 

ни вратио у Брчко. 

 

Председник већа:  Добро. 2012. и у том периоду да ли сте виђали Османа 

Османовића овде оптуженог? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Османа Османовића, не знам да ли сам га видио, 

али увијек сам га поздрављао значи, чак ме је и звао, а 2016. сам требао имати неки 

посао кад су ми полицајци, у ствари бивши полицајац један који је ухапшен због дроге 

и један садашњи полицајац који је исто сад ухапшен због дроге, донијели 30.000 евра. 

Ја га питам  коме да се обратим да увалимо неке типове у полицију, онда је он мени дао 

име коме ћу дати, ја му рекао треба ли да ти дам паре одмах, не треба, каже ти се 

обрати том и том. То је било 2016. године. Значи био је у мојој радњи. А после тога смо 

пили кафу пар пута значи код Лазе сам га видио, значи никад, лаж, чисто, нема везе 

благе.  

 

Председник већа:  Са ким сте пили кафу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Са Османом.  

 

Председник већа:  Са Османом. Дакле, није тачно да је 2012. – 2013. године да 

сте га Ви зауставили и да сте негодовали зато што он подржава Куртић Мирзу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је, тако је. 

 

Председник већа:  Он је ово истакао као неки од разлога због којих Ви можда 

против њега лажно сведочите.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  А сваки дан га виђао чекао Шампија да изађе, и 

жену чека из банке, и мене види, поздрави ме, сваки дан окрене код моје радње ауто и 

ми се поздравимо, а овај пут ми је рекао коме да се обратим, рекох код кога да идем да 

увалим ове у полицију. Ето, момке који немају академију.  

 

Председник већа:  Добро. Изволите даље браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте некада живели у Розенхајму? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јесам.  

 

Председник већа:  Од ког је то значаја браниоче, само да чујемо наредно 

питање. Претпостављам да... Браниоче!  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Какве сад везе има гдје сам ја ... 

 

Председник већа:  Само моменат Јашаревићу. Браниоче, од ког је значаја 

питање да ли је он живео у неком граду у Немачкој? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:Могу да поставим следеће питање па да видите.  

 

Председник већа:  Поставите, то сам Вам и рекла.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте док за време боравка у Розенхајму 

учествовали у неком кривичном поступку односно да ли сте тамо били осуђени због 

неке пљачке? 

 

Председник већа:  Одбија се одговор на питање, неважно је, ради се о .... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Био сам у истражном.... 
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Председник већа:  Само моменат, Јашаревићу... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  .... али сам ослобођен.  

 

Председник већа:  Јашаревићу, нисам дозволила одговор на ово питање, не 

односи се на предмет расправљања.  И шта сте Ви радили по Немачкој, то нас не 

занима.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познат локалитет у Немачкој, граници са 

Аустријом...л 

 

Председник већа:  Одбија се одговор на ово питање.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Траунштајн.  

 

Председник већа:  Одбија се одговор на питање.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Мислим стварно.... сад идете ниско.... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да сте тамо били у затвору.  

 

Председник већа:  Одбија се одговор.. Ја упозоравам и сведока и браниоца, када 

ја говорим да не говорите док ја причам, дакле ово питање није од значаја за 

утврђивање релевантних чињеница да ли је он у Немачкој у том периоду био у 

затворима или није, то није од значаја. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте `99. године знали где је и шта је Тахто Халил?  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Противим се питању, нема везе са 

инкриминисаним периодом.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Можда је он знао гдје сам ја, јер он је тајна служба, 

а ја нисам знао гдје је он.  Што је то толико битно? 

 

Председник већа:  Изволите браниоче, имате ли следеће питање у вези овог 

претходног? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја бих молио да сведок одговори. Да ли је знао где  је и  

на којој позицији Тахто Халил? 

 

Председник већа:  `99. године? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: `99. године.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам знао, немам појма, нит ме је интересовало.  

 

Председник већа:  Не зна, рекао је да не зна.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли сте `99. године у Тузли контактирали некад Тахту 

Халила? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Нисам. Не знам што је то... Ја знам да је Тахто 

Халил, ко је Тахто Халил, ја Вам отворено кажем, човјек је плаћени убица, ради за тајне 

службе. Једно вријеме је радио у Обавештајној сигурносној агенцији и то знам, ето. А 

био је увијек испод Османа три степенице, испод Вашег клијента.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли је некад био начелник СУП-а у Брчком? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па ко ћему њему ту, не знам шта је он био, нисам 

се дружио са полицијом, да вам кажем, па да знам ко је шта био.  

 

Председник већа:  Изволите даље питања.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Могао је бити... 

 

Председник већа:  Нема везе, одговорили сте. 

 

Сведок Арман Јашаревић: Кад нам министар Обавештајно сигурносне 

агенције може бити човјек који не да диплому о завршеној школи, образовању, можете 

мислити ко све шта може  да буде, па према томе не би ме чудило да је био и шеф 

полиције, немам појма, није ме интересовао.  

 

Председник већа:  Добро. А да ли је Тахто Халил био за време ових догађаја 

надређени Осману Османовићу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Није. Не знам како су они те папире, значи није 

био.  

 

Председник већа: Није? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Није. Ја знам кад је он дошао да је увијек смо знали 

да ће неко бити убијен.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко кад је дошао? Извините.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па Тахто Халил.  Значи он је човјек који је радио.... 

 

Председник већа:  Да ли је Решид Мусић био његов надређени, Осману 

Османовићу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ово што ја знам, знам да је Осман био  главни, 

алфа и омега свега, а шта је на папиру било, вјерујте ми ја  папире те нисам гледао. А 

шта су они себи намјештали, ко је коме шта, а ко је шта радио, то .... 

 

Председник већа:  Добро. Изволите даље браниоче.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте се 10.06.`96. јављали на некакав лекарски 

преглед у Горњем Рахићу и након тога нестали из Рахића? 

 

Председник већа:  Одбија се одговор на питање, `96., небитно.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: `92. пардон, 10.06.`92.  
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Председник већа:  10.06.`92., добро, може. Изволите.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Вјерујте ми да не знам, а можда да сам био не знам, 

код Шадића, не знам, не знам. Ја никад нисам ишао доктору да вам кажем, нисам ишао 

не знам, не памтим, а поготово `92. да сам ишао доктору, 10.06.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Са дијагнозом вртоглавица и добили "апаурин". 

 

Председник већа:  Добро, браниоче,  од ког је то значаја, само моменат. Од ког 

је то значаја обзиром да окривљени није указао ниједног момента да је имао било 

каквих проблема и да је имао било каквих несугласица са овде присутним сведоком у 

том периоду? 

 

Сведок Арман Јашаревић: "Апаурин" добио, вртоглавицу, никад нисам 

госпођо, ово први пут чујем.  

 

Председник већа:  Изволите даље.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја сам мислио да нисам можда 10. рањен пошто је 

то половина јуна, у томе, а ово "апаурин" .... 

 

Председник већа:  У реду, изволите браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Судија, ја немам више питања, али желим да ми 

дозволите две реченице везано за примедбе. 

 

Председник већа:  То ћете на крају. Имам ја питања.  

 

Ево овако. Ја сам  Вам сада, предочила  шта је Осман Османовић говорио о 

Вашем односу са овим лицима и о евентуалним разлозима због чега бисте Ви могли 

тако да сведочите против њега. Осман Османовић је тврдио да му је надређени био 

Тахто Халил. Шта Ви можете нама да кажете о Тахти Халилу осим онога што сте 

рекли? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Све најгоре. Не знам шта Вас занима. 

 

Председник већа:  Шта је радио у том периоду Тахто Халил? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Човјек је био значи за крвне деликте, за убиства, 

значи, особа друге националности, за то задужен. И за политичке неистомишљенике.  

 

Председник већа:  Добро. У Горњем Рахићу шта је радио?  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Био је, значи био је иследник, значи био је особа 

која је ја мислим чак на неке друге пунктове водила неке људе, значи како да кажем, да 

ли је можда  за Сарајево, ако је неко можда требао да буде нешто, не знам, и тако то, 

знам само да ми је Шефко рекао... 

 

Председник већа:  Дакле, није био надређени Осману Османовићу? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Знам само да ми је Шефко тада рекао да је Тахто 

Халил особа која значи убија за државу, ето, и да га он зна прије из државне 

безбједности и да је човјека опасан и да.... 

 

Председник већа:  Тахто Халил убија за државу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је.  

 

Председник већа:  Добро. Такође је изјавио окривљени да су он и колега 

Јашаревић Сенад по други пут са Миленком Радушићем обавили разговор крајем јула 

месеца по усменом наређењу Решида Мусића. Да ли је Решид Мусић био надлежан да 

им нареди да обаве други разговор? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам присуствовао ту, значи, а знам да није. 

Осман је могао, он је директне имао госпођо са председништвом и према томе све 

остало је шупља прича.  

 

Председник већа:  Ко је тада био главни у председништву? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па нормално први човјек председништа Алија 

Изетбеговић односно његов син Бакир.  

 

Председник већа:  И Алија и Бакир? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да. Па Алија је формално, Бакир је био баш онај 

прави.  

 

Председник већа:  Добро. У односу на његовог брата он наводи да је он такође 

био Османовић Ферхат, заједно са њима био инспектор ту.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Он је био задужен за размјене са Ђапом Мирсадом 

и ту су узели највеће паре и он се једноставно.... 

 

Председник већа:  Дакле, није за испитивање? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Није за испитивање, он је био за....  Могуће да је ту 

био, ја га нисам видио, а могуће да је и он, али ја не знам, да вам кажем, али знам да је 

био за размјене.  

 

Председник већа:  Супротно овим Вашим наводима, он наводи у својој одбрани 

да одлуку о томе ко ће бити задржан након обављеног информативног разговора, ко 

неће, да су доносили Решид Мусић, који је био у команди Сектора безбедности, Тахто 

Халил, руководилац Оперативне групе државне безбедности Горњи Рахић и командант 

108.ХВО бригаде Ферид Мујкановић. Да ли је Тахто Халил  био руководилац 

Оперативне групе државне безбедности Горњи Рахић? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не. Колико ја знам није. Главни је био Осман, а то 

што он сада на друге људе сваљује .... 

 

Председник већа:  Добро.Такође је тврдио да су у притворску јединицу упадали 

ХОС-овци. Како су то упадали ХОС-овци? Који су то ХОС-овци упадали у притворску 

јединицу? 
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Сведок Арман Јашаревић: Ево сад ћу вам рећи. Он је прикрио убиство, значи 

он, Тахто Халил,  Шемсо Саковић који је.... 

 

Председник већа:  И малтретирали притворенике каже оптужени.   

 

Сведок Арман Јашаревић: Убили су Хусу Хосовца, значи човјека 

ненаоружаног  и то су прикрили, убио га је Рамиз Пљакић, значи из "Шкорпиона". 

Прво три метка истресо у њега, онда га је оборио на земљу, испалио му још једно шест, 

седам комада у прса. И то су прикрили и рекли су да је наводно била самоодбрана, зато 

што се он нешто споречкао са њима везано за то њихово понашање, како се понашају, 

онај како се зове, а било је значи ХОС-овци су значи хтијели да их нико не смије 

дирати. Махом су то госпођо били, један је само био значи Игор који је погинуо, и онда 

видите ви шта је радила државна безбједност. Они нису санкционирали људе који су 

због Игорове смрти одсекли главе неким војницима који су били заробљени и предали 

се и однели их пред џамију да плаше свијет, да показују како су ти људи завршили. То 

су радили ХОС-овци и никад их нико није зато санкционисао, јер су им такви требали. 

 

Председник већа:  Добро. Дакле, Вама није познато да су ХОС-овци упадали у 

овај логор и да су малтретирали притворенике? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја нисам видио.  

 

Председник већа:  Нисте. Да ли је неко говорио о томе? Били сте ту, чули бисте 

да се то дешавало.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Можда су их док их нису довели, значи они су 

свашта радили, они су отимали,  ево мом рођаку су разбили "Голфа 1",  човјек био на 

линији, остали му жена и дијете мало, узео му човјек "Голфа 1" само што је црвене боје, 

рекао је да је то српска боја, и након тридесет метара запалио, ударио му и разбио му 

ауто. Могли су да раде шта су хтјели, они нису значи били под нашом ингеренцијом, 

ниси им могао ништа. Значи једноставно, ХВО је преузео све и ми смо фактички, 

госпођо, у ствари ми смо били ХВО. 

 

Председник већа:  Ви сте били ХВО? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Само што смо ми, што ми је рекао Менсур, ми смо 

погријешили кад смо узели, 108. брчанска легендарна прозвали, а они су витешка, а 

легенда је нешто што живи у народу и то није могло опстати и ту је испала та као 

витешка, то је хрвтско име та витешка.  

 

Председник већа:  Добро. Оптужени такође указује да је Решид Мусић био 

наредбодавац и главнокомандујући у Ресору безбедности. Да ли је  то тачно? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па он је можда односио поруке, значи, моджа је он, 

ови су све одрађивали. Госпођо ја могу поштара да пошаљем да кажем да је он главни, 

а да ја све одрадим, значи са протоколом све одрадим.  

 

Председник већа:  Добро. Исто тако он је изјавио да је једном, па затим је 

изјавио да је два пута само био у логору у Горњем  Рахићу, када је обављао разговор са 

Момиром Зецом, и други пут када је дошао са одређеним лицем, када је обавио 

разговор са командантом Фаридом Мујкановић.  
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Сведок Арман Јашаревић:  Чиста истина. Нон стоп су били, а док је ова кућа, 

док су радили у овој кући у центру Рахића, значи они су само пришли код овог једног 

ћевабџије, јели су ту, значи .... 

 

Председник већа:  Можемо да Вам покажемо. Можемо на документ камери да 

Вам покажемо  лице места и да нам кажете где су они били, где су се налазили 

притвореници, притворена лица, а где су били иследници? 

 

Ево прикажите у фотодокументацији онај део. Само да констатујемо. 

 

Констатује се да се у присуству сведока врши емитовање доказа који су 

изведени на главном претресу.  

 

Да ли видите Ви ту на монитору? Немате слику. То је ово што смо гледали 

тужиоче. То  су фотодокументација објеката у склопу комплекса Горњи Рахић.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ја знам да је то, него показати... 

 

Председник већа:  Па можете негде где се види.  

 

Да ли Ви препознајете? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Сад из ове перспективе, ја не знам, можда је 

урушена... 

 

Председник већа:  Само почетак. Пошто има више зграда, на почетку да нам 

кажете,  само моменат. Да ли Вам је познато је л` ово улаз? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па тако некако је било, али видите овдје, не види се 

ова кућа, значи... 

 

Председник већа:  Има даље, можемо даље где се виде те куће. Е ова кућа, шта 

је била ова кућа? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Е  то је наводно била та ловачка кућа, само не 

видим је још како треба. Ово ми је нешто замаскирано.  

 

Председник већа:  И ко је у тој ловачкој кући био? Да ли су ту били 

притвореници или су ту били иследници? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ту су они били малтретирани, тучени доле  у 

приземљу.  

 

Председник већа:  Ту су испитивали у приземљу ове куће? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Јесте, јесте. 

 

Председник већа:  Добро. 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Они су ту боравили. Ту им је била, као штаб им је 

ту био.  
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Председник већа:  А овај објекат? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Е ово је, ако је то преко пута сад, не видим сад овај 

пут овде, ако је то сад преко пута тог улаза у тој кући, где се иде с десне стране лијево 

онда је то то, ако није, не видим сад, јер морам да видим. 

 

 Председник већа:  Ту су били притворени, је л`? 

 

 Сведок Арман Јашаревић:  Е ту, јер морам да видим десну страну куће и 

прелаз овамо овај, а не видим је овде. Да вам кажем право ове ми слике значи...А овако 

нешто, личило је на ово, е на ово је личило. Управо на ово, ово што сад видим. А не 

могу да видим, не видим ову кућу с десна.  

 

Председник већа:  Добро. Ово? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  На трави ово, мислим, ово лијево би сад могао да, а 

ово број 8, не могу да препознам.  

 

Председник већа:  Да ли су ту били притворени или не? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ја сам их видио овамо, на овој страни. Касније су 

их можда, овдје их ја нисам видио. Ја сам их видио госпођо кад сам улазио унутра, 

значи кад су их премлаћивали, о томе се ради.  

 

Председник већа:  Добро. Дакле, они су сви били, нису били у центру Горњег 

Рахића, него су управо били у овим Окрајцима, на овој територији, на овој локацији. 

Које је површине та локација?  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па бога ми повелике госпођо, како да вам кажем, 

не знам, сад, има доста. Јер сад се ту налази од комуналног, ја мислим да је ту сад азил 

за псе.  

 

Председник већа:  Добро. А да ли су ови иследници што наводите Ви ко су 

били иследници тада, ко су били припадници државне безбедности који су ислеђивали 

ова притворена лица, да ли су они живели у овој ловачкој кући или су се враћали 

својим кућама? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па вероватно су се враћали, а дуго су времена овдје 

боравили.  Ми смо требали, један хангар је био иза, да ми преузмемо као војна 

полиција, међутим они су се тога прије тога сјетили, па су они ово узели.  

 

Председник већа: Али овде има, баш зато Вас питам, на те околности, овде има 

доста објеката. Зашто није могла, неки од ових објеката да преузме војна полиција? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Очигледно им није одговарало госпођо.  

 

Председник већа:  Зашто? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па вјероватно зато што у војној полицији је ипак 

било часних момака који вјероватно им то не би дозволили.  
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Председник већа:   Добро.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Они су могли то да раде мимо очију јавности на тај 

начин. Јер ми се њих госпођо нисмо бојали, без обзира што су они били као државна 

безбједност. Знате шта, ми смо цијенили људе који иду на линију, који се боре.  

 

 Председник већа:  Оптужени каже да просторије Оперативне групе, којој је он 

припадао, су се налазиле у центру Горњег Рахића, у овој ћевабџиници и никакве везе 

ни у смислу организације ни обезбеђења нису имали са логором, притворском 

јединицом која се налазила у Окрајцима, на улазу у Горњи Рахић, где се налазила и 

команда бригаде, да је то место удаљено три километра. Дакле, он тврди да је само два 

пута тамо отишао и да су они били у Горњем Рахићу.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Госпођо, он има право  да се брани, он има право 

на одбрану и  може да тврди шта хоће.  

 

Председник већа:  Дакле Ви кажете да су они тамо били? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Тако је.  А прије тога су били значи нон стоп овдје 

у центру и само су долазили овамо код овог Вединог рођака да једу.... 

 

Председник већа:  А ко је остао у центру када су они отишли у Окрајке? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Молим? 

 

Председник већа:  Када су они отишли у Окрајке, шта је било са тим њиховим 

просторијама у центру? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Па они су вјероватно, значи ако би некога можда и 

заробили, ту спровели, и онда га одмах директно водили доле, ако би неко био ту у 

центру се задесио. Али иначе је све госпођо доле, значи све. Јер пазите, нисам био само 

ја, значи који је приводио лично, значи било је и осталих значи чланова војне полиције. 

Значи ми смо имали возила своја. Значи нисам ја једини значи који је приводио све 

живо и доводио њима доле.  

 

Председник већа: Добро. Ви кажете да сте средином јуна месеца били 

повређени, рањени и да више нисте били ту. Да ли сте били тамо када је ова притворска 

јединица премештена у Маочу? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не знам, да вам кажем, ја сам био рањен, био сам 

лежао  сам код Багаре... 

 

Председник већа:  Не сећате се тога да је касније премештена у Маочу.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не сећам се тога значи. Нисам... 

 

Председник већа:  Авдић Кадрија да ли Вам нешто значи? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ко? 

 

Председник већа:  Авдић Кадрија? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Авдић Кадрија. Без слике госпођо вјерујте ми да 

је.... јер толико имена, ево Ви спомињете, мене нико није звао мојим именом  и 

презименом, звали ме сви Буцо. Значи рођена мајка ме је од миља звала тако, тако да 

нико није ни знао моје име. Значи ето, да ни је било рата не би никад ни сазнали. А да 

ја сад знам... 

 

Председник већа:  Добро. У односу на Вас... У односу на притворенике најпре, 

оптужени тврди како ће притворска јединица, како ће притвореници проводити време, 

бити радно ангажовани, да постоји радно ангажовање, да је о томе одлучивала војна 

команда у чијем је саставу била притворска јединица у Окрајцима у Горњем Рахићу. 

Дакле, оптужени тврди да је ова притворска јединица у Окрајцима била у саставу војне 

команде. Да ли је то тачно или није тачно? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па у чијем је саставу била значи, ко је вршио значи 

надзор над њима и ко је вршио значи..., онај како се зове..., испитивање њих може 

довољно да нам говори значи у чијем су саставу били. А шта су они послије радили, то 

ја не знам. А самим тим значи да су били под њиховим сталним надзором, да су они 

имали не војне чуваре него своје и то треба да нам говори у прилог чије је то било. 

Значи, чувари нису били војници који су били на линији, нити ти припадници значи 

Армије БиХ односно ХВО-а, него су били њихови лични, да ли фамилијарни рођаци 

неки ови који су имали панцире, значи заштите, значи прислуке. Имали су значи 

униформе Хрватске војске, имали су значи пуну ратну опрему, чак и шљемове, 

панцире..., оне како се..., чизме, док војска доље није имала ни панталоне како треба. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Арман Јашаревић: Није војска ту била. Они су имали своје 

обезбеђење.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато да су притворена лица вадила гранате 

из земље? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па да ли су ишли на неки... 

 

Председник већа:  Неексплодиране мине? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не знам да Вам кажем... Да ли су ишли на неке 

радне обавезе или нешто, мислите ту? 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па то сам чуо, али ја нисам да Вам кажем то видео. 

Не могу рећи нешто што нисам видио, али чуо јесам неке ствари, али лично нисам. Чуо 

сам за силовања нека, али онај..., то су ми причали неки људи, којима вјерујем. Али 

лично видио нисам. А не могу да тврдим нешто што нисам чуо и видио. Чуо јесам, али 

видио нисам био својим очима. У то вријеме док сам ја био, нису нигдје ишли. Значи, 

људи су били на картонима, два картона, то је бетон, ту су вршили малу и велику 

нужду. Значи, толико је смрдело од фекалија, људи су значи, нису имали личну 

хигијену никакву. Значи, оно што ја могу да тврдим. А да су такви ишли негдје још да 

раде, не бих рекао. Ионако су... 
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Председник већа: Да ли Вам је познато нешто о односу између оптуженог 

Османа Османовића и Исмета Дедејића? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па знао сам о криминалним радњама, које су ван, 

значи немају везе са ратом. Ту су значи њихова препуцавања. Исмет Дедејић је 

директор био „Урбанизма“ преко СДП-а и требао је Жико Тито да узме један тржни 

центар да уради у центру града, у вриједности пар милиона. Међутим, узели су његови 

пријатељи Атић, који је сада у СДП-у, из Паланке, исто ратни пријатељи, Охро Мусић, 

адвокат и узео је онај..., како се зове..., Едац бег који је сад... Има шест разреда основне, 

има факултет, има како се..., средњу школу, али нема основну. Не могу да му нађу. Сад 

је директор Јавне сигурности и направили су једну велику зграду, значи као пент-хаус 

са локалима. Знам да је „Зидан банка“, „Збер банка“, „Би Би Ај банка“ да су сви 

платили унапред десет година по 15-20.000 кирије месечно и да су ту опрали паре. Е, 

сад ко је ту кога преварио у томе, ко је коме шта узео, дао и ту су се они негдје 

споречкали, то знам. Али лично инспектор Дедејић, то ја госпођо, верујте ми, не зна. Ја 

знам ко је то. 

 

Председник већа:  Добро. Оптужени тврди да је Исмет Дедејић смењен са места 

начелника Одељења за привреду и имовинске послове у Влади Брчко Дистрикта, јер је 

оптужени против њега Осман Османовић, против њега водио истрагу, након које је 

подигнута оптужница и да му се он свети због тога и да је то разлог због чега се под 

утицајем Дедејића да се пред овим судом у поступку који се води против њега појавио 

сведок Бошњачке националности. Па сам хтела да Вас питам да ли Ви имате неких 

додира са Исметом Дедејићем? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Никаквих, госпођо, додира немам. Чак ја тог 

човјека вјерујте ми и не волим. Значи, лично га не волим, јер знам какав је и ко је... 

Мислим оно... Знам из прича неких својих пријатеља, а да бих нешто за њега тако 

урадио, никад у животу. Значи, ни за кога, па ни за њега. Значи, а вјерујте га ја уопште 

приватно не знам. Само знам ко је. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  А знам да је био добар са Османом Османовићем.  

 

Председник већа:  Али Ви немате никакве везе са Дедејићем? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ма никакве везе. Значи, а што су они нешто у 

пословима нешто, или овај шеф ризнице, овај управи..., како се зове „Урбанизма“, шта 

су они нешто имали, то ја не знам. Значи, то они знају најбоље, али ја немам појма.  

 

Председник већа:  Добро. Бранилац оптуженог адвокат Дозет Вас је питао, али 

ево ја ћу да Вам предочим. Оптужени је такође рекао да сте се Ви и он први пут срели 

'99. године у Министарству унутрашњих послова, када сте Ви дошли у његову 

канцеларију, представили сте се као лице из Брчког, које тренутно живи у Сарајеву и да 

сте у ближем окружењу Исмета Берановића – Ћеле, тада познатог криминалца и да сте 

му рекли да сте спремни да му помогнете да избегне своју ликвидацију, која је 

наручена за износ од 10.000 конвертибилних марака, а да за узврат очекујете од њега 

неке услуге. Да ли је тачно? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Госпођо, чисте небулозе. Ми заједно сједили у 

кафићу, значи, који држе Брчаци – Кактус. Значи, до прошле године је био Гари, био 
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оно како се...Инспектората, био шеф Инспектората Веко. Ево сад је опет се вратио у 

Тузлу Футур Омеровић, имао је фирму, имали су њих двојица Брчаци, ту се састајали 

док се нисмо вратили у Брчко, сједили, познавали се и онда... 

 

Председник већа:  С ким сте седели? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па са Османом сам сједио... И он ме је... 

 

Председник већа:  Са Османом Османовићем, овде оптуженим, сте седели у 

кафићима? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Рекао сам, он је, да ли је он тада, госпођо..., ко је ту 

долазио... 

 

Председник већа:  Само моменат! У ком периоду? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Слушајте, он је ту прије тога нег што ћу доћ у тај 

како се зове... И значи, знао је и ко сам и шта сам. И рекао је да је чуо неке не знам 

информације, а то је већ било убиство ево те '99. већ готово и рекао ми, пошто је да ли 

му је швалерка била или жена, каже „био сам са својом невенчаном супругом“ тада 

девојком...И он мени каже „де дођи код мене, знаш, један дан налети, само реци“, значи 

ја морам остављат причу... „само реци да ме ти тражиш“. И нормално госпођо, дођете 

на пријавницу, кажете кога тражите, ко је тај... Аха, пусти га горе и тако идем. Значи, 

на други начин не бих горе дошао. И онда смо тако разговарали, дотакли се тих неких 

тема, излета, мало ово – оно, ето... Значи, и онда се и послије виђали и нисмо заједно 

сјели, али он је ту сједио са женом дође, или дође са неким друштвом, ја дођем са 

цуром или са неким друштвом... 

 

Председник већа:  Дакле, Ви сте виђали пре '99. и после '99. године? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  И прије..., послије, послије, и сједили, и нудио ми 

посао да дођем у Управу прихода, нешто за неке особе. И рекао сам Вам за оне 

полицајце, узео сам 30.000 еура и кажем „колико је твоје“. Каже „немој, матере ти 

Армане, сад, де онај, рећу ти ја обрати се том и том“. Ја кажем „колико је твоје пара да 

људи се запосле у полицију“. А људи немају ни академију, немају ништа... Чак су и 

криминалци, раде с дрогом, имају у банци паре, продају... 

 

Председник већа:  Добро. Оптужени тврди да је он након тог Вашег сусрета, да 

је обавестио Такту Халила, који је био начелник Детачмана Државне безбедности у 

Тузли, који га је саветовао да не треба да има са Вама никакве контакте, да ће он 

преузети радње, па је он тако и поступио и више није дозволио приступ..., није Вам 

дозволио приступ његовој канцеларији. Да ли је то тачно? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Госпођо, чиста лаж. Какав Такто Халил? Ето, 

видите, обратио се Такти Халилу, а могао му је само не знам шта савјетовати да ме 

рокне... Онај, убиство је већ било завршено. А '99. године мојој значи, рахметли 

пуници, која је тад ми била, значи мама од дјевојке, ако ме није познавао, како је могао 

жени да приђе и да исприча све најгоре од мене, да припази са киме се ћерка забавља, 

да сам плаћени убица, да радим за паре, да сам ово, да сам оно... Тако да оно, како се 

зове, испричао је све најгоре. Ето, а то ми је супруга рекла скоро, каже маму ми 

заустављао и тако те ствари, а да ме није знао. Значи, како је могао за некога а да га не 

позна, а познавао ме је од прије рата. 
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Председник већа:  Дакле, Ви у Тузли нисте ишли у његове канцеларије, као што 

он ово наводи? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па био сам у његовој канцеларији. Па он ме је 

позвао из кафића, значи, рекао ми је да дођем.  

Председник већа:  Из кафића да дођете? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па ја. Ја јесам био, али нисам био на тај начин... 

 

Председник већа:  На питање, ја сам управо питала оптуженог, зашто Вас је 

примио, обзиром на ово што наводи, а он каже да... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Да се пазим.  

 

Председник већа: Не, него да је у дежурном Центру Министарства унутрашњих 

послова Тузланског контона, да сте се Ви представили службеницима као Јашаревић 

Арман, из Брчког. И он је рекао да можете да уђете, јер дуго није био у Брчком, а 

Брчани се увек радо виђају са својим суграђанима и он је због тога прихватио да Вас 

прими, иако уопште није знао о коме се ради. 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Госпођо, па знали смо се и у рату, и сурађивали 

смо заједно, и разговарали заједно, и у рату значи, и прије рата сам га знао. А у рату 

сам га још боље упознао, исто као са Шефком Калопером. И нудио ми тако те ствари, 

причао сам значи, изнио сам своју изјаву... И да сад тако прича, то је чиста лаж. Не 

знам, али изгледа нема друге... 

 

Председник већа:  Добро, Ви сте објаснили у односу на његове наводе који се 

односе на убиство министра унутрашњих послова Јоза Леотара и у односу на Куртић 

Мирзу, Ви сте објаснили и такође сте... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Никакве везе, вјерујте. Куртић Мирза, ја сам са 

људима завршио, ја сам кућу продао. Значи, нисам хтио да идем, јер то би се могло 

само пиштољима ријешити, људи су ми опљачкали имовину.... Небитно, ја сам прешао 

преко тога, продао, узео свој дио што је остало... Пазите, једино у Брчко Дистрикту, 

госпођо, ако имате 2/3 једне парцеле, Ви имате у ствари 1/3. Једно је у Брчко 

Дистрикту, 2/3 дупло мање од 1/3 и то сам видио да „шукати и рогати“ што кажу не 

могу се бости, да сви стоје против мене. И онда сам продао свој дио, узео сам новац 

значи. Никакве ја више везе немам ни са Куртићима, ни било чим, а поготово не са 

њим. А што се тиче Јозе Леотара, нек докажу, нек нађу значи, па нек онда причају. А 21 

годину нисам радили ништа, па према томе онај нек ми не прича он, ни његов адвокат 

шта, како и ко је узео паре. Никад нисам новац узео. Једини новац који је узео онај како 

се зове Мерлин Галијатовић лажни свиједок. А ово што су снимили да ја не бих имао 

проблема, да се помирим са Бакиром и то да ће Осмица Мехмедагић то да преда, то сам 

рекао Шефки начелнику и он ми је снимао моју радњу. Значи, да мене амнестирају од 

свега и да се више ја не помињем ни у чему. Ето! 

 

Председник већа:  А какву радњу Ви држите? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Молим.  

 

Председник већа:  Какву радњу помињете? 
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Сведок Арман Јашаревић:  Какву? 

 

Председник већа:  Радњу сте рекли. Мислите једну радњу која Вам се ставља на 

терет? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Не, да више то забораве, јер новине већ пишу знате. 

Фахро Радончић је од 14-15 године, слагаћу, сад не знам, пет година је нон-стоп 

фељтон о политичким убиствима, извлачио нешто из нафталина из '99/2000. што су 

писале новине... У ствари из 2000. И нон-стоп... А знате како, он је ставио 

истраживачко новинарство, ставља вам „мету“ на чело да сте Ви нешто рекли против 

Бакира Изетбеговића. А ја ево, отворено кажем, ако је Бакир Изетбеговић сматрао да ја 

лажем, зашто ме није тужио. Значи, према томе могао је да поднесе кривичну пријаву 

против мене за лажно неко свједочење, изјаву... То он никада није урадио и према томе, 

нека остане на томе. Ја сам због тога рекао Шефки, да не би моја дјеца имали проблема, 

значи да се зауставимо на томе и на томе је требало да стане. Међутим, видим да сада 

употребљавају то против мене, да би спасили Османа. Ето! 

 

Председник већа:  Дакле, Ви сматрате... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  А никакве везе. Значи, нека ријеше убиство, па 

нека виде ко је. Ето! 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Арман Јашаревић: А то, шта је, ко је кога убио послије рата, то 

никакве везе нема са овом оптужницом његовом. Значи, то... Чак и да сам ја, то нема 

везе с тим.  

 

Председник већа:  Добро. Ви кажете да никада нисте раније сведочили ни у 

једном предмету у Босни и Херцеговини, који су вођени поводом поступања према 

заробљеницима у логору Горњи Рахић. Да ли сте... 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Нисам госпођо, дао сам изјаву једном инспектору 

који је био јако фин. Значи, знате зашто? Ево, о чему се ради. Требало је да нађемо 

неке..., дошао је један човјект да нађемо ове цивилне жртве рата Бошњаке и мени је 

Горан Лујић, тадашњи шеф полиције који је тада био заменик начелника крим.службе, 

рекао „је л' теби смета што сам ја Србин?“ јер ја сам био подпредсједник иницијативног 

одбора тог удружења. Реко „не смета ми“. „Па де, ја ћу џип, је л' ти смета да идем с 

тобом, па ако буде ту, значи на тој локацији, ископаћемо одмах.“ И човјек ми је дао све 

ресурсе. Међутим, то се није свидјело Бошњацима, поготово Мурату Хуртићу, идиоту, 

који ископава и данас-дан, за овога како се зове... Помозите ми рећи..., овога у 

Сарајеву, главног из института за тражење несталих... И шта се десило? Ја сам 

присуствовао значи код пумпе „Антуновић“, дошао је тај Србин, дошли су прво са 

џипом, овим „Фордом Мавериком“ и човјек је рекао да тражи 25.000 марака. Амар 

Машовић. И Мурат Хуртић иде са мном и каже „сад ћемо назват Амара, он је у 

Бриселу.“ И зове Амара и исто онај филм „Ко то тамо пева“. Он Амару каже како 

човјек тражи 50.000 марака. Ја му кажем „човјече, човјек рекао 25.000 није 50.“ Каже 

„немој ти то, не знаш ти, каже, 'ајд нас наводно покрива, ово – оно, увијек они траже 

више.“ Наводно каже треба одложити примопредају, да се нађу, значи та гробница је 

госпођо, била лоцирана четири – пет година прије него што је откривена. Тај човјек је 

добио на крају да ли хиљаду, двије, или пет... И још му је пријећено било да ће му рећи 
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име и презиме. Значи, преварили су тог човјека, а тек након пар година су ту гробницу 

ископали, значи, коју је тада човјек лоцирао. Значи, вршили су превару и ја сам тада 

видио о чему се ради. И мене је тада позвао Мурат Хуртић и рекао мени, каже „Лујић, 

каже и компанија ти убили бабу“, што човјек нема везе, Горан Лујић. А каже „ти с 

њима шурујеш“, само зато што је момак изашао да одмах на лице мјеста да се ископа та 

масовна гробница. И тако да сам ја тада ступио са њима у конфликт, а што нема 

никакве везе, јер сам разоткрио цијелу ову значи њихову мрежу. Јер госпођо, немогуће 

је, да имате толико костију а да Ви сваке године четири – пет..., они себи праве посао. 

Њима ће тај институт радити још 100 година, па ће и своју дјецу ту да запосле и да 

никада овде мира не буде. Јер ако будемо свако године, на Дан обележавања геноцида, 

који је проглашен, значи стално причали о геноциду и стално..., онда ту нема разлога да 

се помиримо значи. Значи, томе неће никад бити краја, а они то управо, госпођо раде. 

Ето!  

 

Председник већа:  Добро. И још да Вас питам, Ви помињете да сте имали војну 

књижицу. Да ли би оптужени Осман Османовић, имајући у виду његово занимање и 

његову улогу у ратним дешавањима, да ли би он требао да има и војну књижицу? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Како да не. Он би требало да има дозволу за 

убијање, исто. 

 

Председник већа:  Добро. Да ли би он требао да, да ли су се и он, дакле... Према 

Вашој изјави, могли бисмо закључити да Осман Османовић и сви ови припадници 

Државне безбедности који су били у Горњем Рахићу, да они нису припадали 108. 

Брчанској бригади? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Па, они нису припадали. Значи, они су тачно 

Државној безбједности. Значи, тој бригади нису припадали. Јер они ни по чему нису 

служили бригади, него су ту... 

 

Председник већа:  Па да ли су они били под командом ХВО, као што сте били 

Ви као што кажете? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Сви смо ми били под командом ХВО, сви. Тако је 

Изетбеговић потписао, нисам ја госпођо. Ја нисам био предсједник. Он је све 

потписивао, послије је кршио те све уговоре и договоре. То је тако, бар у Посавини. А 

сад, ја мислим и шире. 

 

Председник већа:  Добро. Оптужени Османовићу, Ви сте у истрази рекли да не 

желите да сведоку Арману Јашаревићу, постављате питања. Да ли сада имате неко 

питање за овог присутног сведока?  

 

Можете изаћи, стаћете тамо, па ћете поставити питање. Изволите. 

 

Оптужени Осман Османовић: Ја ћу, дозвољавате, могу ли? 

 

Председник већа:  Да. 

 

Оптужени Осман Османовић:  Значи, врло кратко. Значи, Армана Јашаревића, 

први пут у животу срећем половином 1999.  

 

Председник већа:  Молим Вас, оптужени, оптужени.  
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Оптужени Осман Османовић:  Да.  

 

Председник већа:  Нисте овде да сведоку објашњавате дешавања, кога сте 

сретали и шта сте радили. Питање које се односи на наводе његовог исказа, на 

чињенице које су предмет расправљања у овом кривичном поступку. 

 

Оптужени Осман Османовић:  Добро, ево. Немам никаквих питања, јер све 

што је рекао је апсолутна лаж. Хвала лијепа! 

 

Председник већа:  Добро, добро. Јашаревићу, да ли Ви имате нешто да кажете 

што Вас нисмо питали, а сматрате да је од значаја? 

 

Сведок Арман Јашаревић: Немам, немам. Рекао сам све, можда чак и превише. 

 

Председник већа:  Добро. Да ли сте Ви имали неке трошкове за долазак? 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Не, нисам имао.  

 

Председник већа:  Нисте, не тражите трошкове.  

 

Сведок Арман Јашаревић:  Самостални сам подузетник, па могу да сносим сам 

трошкове своје, па не тражим ништа.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли можемо да отпустимо сведока? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Наравно. Примедбе на ово...да...пред њим, или? 

 

Председник већа:  Па можете и пред њим, а можете и по његовом одласку. 

Изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  По Вашој одлуци.  

 

Председник већа:  Ево, изволите, изнесите предмедбе.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Адвокат Дозет. Данашње сведочење и понашање овог 

сведока према неком ко учествује у овом поступку, сматрам на један врло коректан 

начин је апсолутно било некоректно. Али нисам очекивао ништа коректнији однос 

према мени који постављам питања, с обзиром да сам поприлично упознат са историјом 

овог сведока. Неко ко је спреман у једној тако значајној ствари, као што је убиство 

неког високог државног функционера... 

 

Председник већа:  Браниоче, примедбе се не односе на оцену исказа сведока. 

То ћете сачувати за завршну реч. Ви можете само у односу на... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Стављам примедбу на кредибилитет сведока.  

 

Председник већа:  Добро. Ви можете да кажете да оспорите, али немојте 

анализу његовог исказа, то је за завршну реч. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Не, не, једино анализа његовог исказа. 
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Председник већа:  Кренули сте у анализу, немојте то. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Неко ко је спреман у више наврата за материјалну 

корист давати и мењати исказе... 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Нити пред једним судом на земаљској кугли, који држи 

до свог интегритета, не може да буде веродостојан сведок. Цео исказ који је дао како је 

рекао мој брањеник, је лаж. Нити један доказ не постоји да је овај човек био припадник 

било које јединице у том тренутку, нити то мој брањеник зна да ли је или није, али 

очекивао сам некакав докуменат од тужиоца да ће понудити да је то заиста 

веродостојан сведок, а нарочито нити један доказ не постоји да је он уопште рањен и да 

је његов наводни нестанак, односно одлазак из Горњег Рахића повезан са било каквом 

војном активношћу, да не говорим о сумњи шта је разлог да је он напустио, ако је 

уопште тамо био. Хвала.  

 

Председник већа:  На сагласан предлог странака, сведок Арман Јашаревић се 

отпушта из заседања. Ја Вам се захваљујем. 

 

Сведок Арман Јашаревић: Ја се извињавам, је л' могу само да му одговорим? 

 

Председник већа:  Не морате, није ово Скупштина да реплицирамо. Можете се 

само удаљити. 

 

Сведок Арман Јашаревић:  Ништа. 

 

Председник већа:  Ми имамо сведока Васиљка Тодића. Сада је већ један. Да 

чујем мишљење тужиоца..., пола два. Мишљење тужиоца, ми можемо радити до 14,15 

часова, је ли тако. Да ли да отпочнемо испитивање сведока, имајући у виду да је он 

једини преживели оштећени, сведок оштећени, или да то ипак оставимо за наредни 

претрес. Изволите, тужиоче.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Председнице, па ја нећу имати превише 

питања за њега, тако да имајући у виду да је он дошао из Брчког, можда да пробамо да 

то данас завршимо, али ето, то је негде моје изјашњење, а Ви како одлучите.  

 

Председник већа:  Браниоче. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ви сте председник.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Што се мене тиче, ја апсолутно немам ништа против да 

радимо до тог времена до када сте Ви предвидели. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Али с обзиром на мој план унакрсног испитивања, 

свакако га нећемо завршити до тада.  

 

Председник већа:  Па добро, да отпочнемо.  

 

Суд доноси  
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Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се у доказном поступку изведе доказ испитивање сведока Васиљка Тодића.  

 

Позваћете сведока.  

 

Добар дан. Васиљко Тодић, је л' тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Добар дан, поздрављам и ја Вас.  

 

Председник већа:  Даћете нам само Вашу личну карту да бисмо извршили, 

утврдили истоветност.  

 

Испитивање сведока ВАСИЉКА ТОДИЋА, 

 

Истоветност сведока утврђена увидом у личну карту, издату под бројем 

010М05004, полицијских органа БиХ, дана 17.03.2014. године.  

 

Ваши подаци су исти као на записнику о испитивању пред Тужилаштвом за 

ратне злочине 10.12.2019. године, претпостављам. Је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Да. 

 

Председник већа:  17.03.2014. године је издата. Сведок-оштећеи Васиљко 

Тодић, са личним подацима као на записнику о испитивању сведока пред Тужилаштвом 

за ратне злочине 10.12.2019. године.  

 

Као сведок дужни сте да говорите истину. Давање лажног исказа представља 

кривично дело. То Вам је познато, да ли сте разумели ово упозорење суда? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:   Да. 

 

Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе, 

евентуално свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону. Да ли се заклињете својом чашћу да ћете о свему што 

пред судом будете питани говорити само истину и ништа прећутати од онога што Вам 

је познато? Да ли се заклињете? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да. 

 

Председник већа:  Заклињете се.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Заклињем се, да.  

 

Председник већа:  Реците ми, да ли познајете овде присутног Османа 

Османовића? Он се тамо налази иза стакла.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Познајем.  

 

Председник већа:  Можете да га погледате. 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Могу да препознати, да. 

 

Председник већа:  То је Осман Османовић, је л' тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да.  

 

Председник већа:  Одакле га познајете и како га познајете? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па ми смо из истог града и наш град је 

мали, тако да познајемо се лично. Познајем, још боље познајем његовог брата, али 

позанјем и њега.  

 

Председник већа:  Дакле, дуго га познајете као мештанина града у коме и Ви 

живите? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да, из Брчког.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли сте га познавали пре овог догађаја, који се 

одиграо 1992. године? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Јесам, познавао сам га и раније, али 

познајем га... Играо је фудбал и радио је у Управи прихода, радио је у Брчком, био је и 

СУП-у, тако знам... 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Значи, знам га лично.  

 

Председник већа:  Ви сте се детаљно изјаснили у односу на све околности које 

се односе на кривична дела која су оптуженом Осману Османовићу стављена на терет и 

догађаје који су били у мају и јуну 1992. године, у Горњем Рахићу и Окрајцима. Да ли 

остајете при наводима овог Вашег исказа који сте дали пред Тужиоцем за ратне 

злочине 10.12.2019. године? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да.  

 

Председник већа:  Остајете у свему при овим наводима? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Остајем, да. 

 

Председник већа:   

 

Констатује се да је сведок изјавио да остаје у свему при наводима, које је дао на 

записнику о испитивању сведока пред Тужилаштвом за ратне злочине, дана 10.12.2019. 

године. 

 

Тужиоче, обзиром да је ово доказни предлог Тужилаштва, за испитивање овог 

сведока, да ли имате питања за сведока Васиљка Тодића? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Имам само неколико питања, ако 

дозволите? 
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Председник већа:  Изволите. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  За време Вашег заробљеништва у Горњем 

Рахићу, да ли сте видели Османа Османовића? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да, видео сам га.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  У каквој прилици? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Видео сам га, он је радио са 

инспекторима... Инспектор је и он био међу њима, али искрено да Вам кажем, ја сам то 

баш са мојим другом разговарао и после нашег заробљавања да ли је он био управник, 

или је неко други, то нисам сигуран. Али је био инспектор.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је он присуствовао Вашем 

испитивању? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Јесте.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је л' можете да ми испричате колико је 

тада људи било присутно, шта се Вама тада дешавало и тако даље? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па да Вам кажем, били смо затворени у 

једној комори за сазријевање воћа, то је дихтована врата и прозори и ту смо проводили 

време. Имали смо, неусловно је било. Ја сам био 83 дана, нисам добио никакав 

пресвлачај. Значи, све што је било на мени, то је готово било иструлило. Имали смо 

слабу храну. Имали смо унутра у том логору, да извинете, једну кану у коју смо 

вршили нужду и велику и малу... Било је толико мени незаборавно да не могу никада 

заборавити, то ми се стално враћа у..., и сањам о томе. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко је био још са Вама тамо? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Са мном је био, Александар Павловић је 

умро. Миленко Радушић – Пјевац је умро. Благоје Вујановић исто тако је умро. Ненад 

Кмекић је жив, али је човек онеспособљен који нема..., он..., ја сам га неки дан видео у 

дугом капуту по овој врућини... Био је, били су из Бијељине Мико Савић, Брано 

Секулић, Будимир Станишић, Радо Симић, то је мој друг. Не знам да нисам некога 

заборавио? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да, рекли сте то. Реците, где сте били, где 

је то било Ваше испитивање? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па испитивање је било да Вам кажем, 

једно 500 метара од те коморе, из Рахића. То је Рахић, зову се Окрајци. И од те коморе 

за сазријевање воћа ишло се једној згради у којој је сад Црвени Крст. Зато знам што су 

ме водили горе и што су ме из СУП-а из Брчког снимали пред том зградом и да им 

покажем гдје сам био и потпуно сам им показао све у којим зградама сам боравио и ја и 

остали, тако да су ишли, са обезбеђењем сам ишао и са јавним тужиоцем из Брчког.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Кад је био тај догађај, кажете да је 

био присутан и Осман Османовић. Колико је ту било лица са Вама? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па било је њих пет. Осман је 'одао око 

столова овако, около је 'одао и... А овај Галиб је мене испитивао. Гале, зову га Гале, 

Галиб, он је мене испитивао... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  О чему, о чему? О чему Вас је испитивао? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Питао ме је за разне информације и што 

сам знао и што нисам знао и све што ја кажем, он каже лажеш. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко то каже? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Галиб. А онда се укључио Осман и пришао 

код мене и каже мени „лажеш Чето“ и ошамарио ме је, оборио ме је, ошамарио ме је, 

ударио ме је шамаром. Значи, Осман ме је ошамарио једанпута. Ја не могу да кажем 

Вама овде, ја сам дошао да говорим истину. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта раде остали? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Тад једанпут ме је ошамарио. Он ми је 

изгледао као да је он главни човек ту, чим је он пришао отуд, тако около је ишао, као 

сад око Вас. Овако је 'одо и онда је пришао до мене. И каже што год каже лаже. И онда 

су ови наставили да ме туку. Иза потиљка ми је Асмир Татаревић држао пиштољ, 

говори... Што год да кажем, ја не знам ни ја, што год питају... Шта хоћете да Вам 

кажем, ево Ви... Онда су они мени писали, великим словима ми пишу... Реци то и то, 

реци то и то... Те неке изјаве сам морао да дајем. Никада никакву изјаву ја нисам добио 

од њих тамо, али су они, потписао сам, могуће да сам потписао тамо и десет неких 

папира и изјава тих. Али нисам је ја добио, нисам ниједну ја добио да је имам.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците, да ли сте тучени и по којим 

деловима тела те прилике? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Нисам Вас разумио, ја се извињавам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли сте ударани те прилике и по којим 

деловима тела и чиме? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па тукли су ме чизмама. У мене видите 

ово, у мене су кости подробљене. Ово ми је здровљено, видите на носу имам рану, 

посјекотину. Имам на прстима, боли су ме шилима, да бих рекао нешто што њих 

интересује. Не, ја сам рекао, рећи ћу што год треба, али све то није било довољно.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Колико то траје? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па трајало је по пола сата ме туку и онда 

док ме онесвјесте. Кад ме онесвјесте, онда они стражари ме само убаце у ту комору и 

баце канту воде на мене.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, шта се дешавало током Вашег 

боравка тамо, осим што сте били вођени на то испитивање када сте добијали те батине 

и то све? Је л' било још неких Ваших активности које сте имали у смислу обавеза које 

су Вам наметнуте да радите, или већ шта год? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па да, ја сам излазио, изводили су ме да 

товарим смеће. И искрено да Вам кажем, ја сам био гладан и налазио сам хљеба зеленог 

у оним кантама, па сам морао јести, гладан сам, товарио сам то, убацивао около 

контејнера... Све што је било бачено, то морам да покупим да бацим у тај велики 

контејнер. Водили су нас да вадимо гранате. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко Вас је водио? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ја и Александар Павловић смо вадили 

гранате. У том је, тада је био присутан господин Осман. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Како? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Он зна за то. Увијек је гледао када нас вежу 

једног за другог и ми идемо. И он се смије, овако... Нас два смо били везани, идемо и 

онда није то далеко било од нашег тог логора гдје смо били, изађе и смије се кад ми 

идемо да вадимо гранате. Ишли смо вадити гранате, оне неексплодиране.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко? Ви и? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Ја и Александар Павловић. И ја и Зоран 

Делијић. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми да ли сте Ви, се сећате из тог 

времена да ли познајете лице Миленко Радушић, звани Пијевац? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Миленко Радушић, звани Пијевац, када 

сам товарио смеће, тада сам лично видио како га Осман туче. И он га је ногама у главу, 

у стомак, пребио га је, поломио га је. И онда су га ови исто тако унијели тамо гдје смо 

ми били у оној комори, да извинете, ја морам да кажем, он се умокрио, све му је..., сав 

је мокар био, кроз оне панталоне на њему. Све, скроз су мокре биле, упишкио се..., тако 

да је био онесвијешћен дуже времена.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А реците ми, помиљали сте Вашег 

пријатеља Раду Симића, је л' био у односу на њега? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Радо Симић је у Горњем Рахићу, гдје смо 

ми били, био поштеђен доста добро од стране његових комшија, који су, његово село се 

зове Лукавица, а Брњик је једно село Муслиманско. И долазили су разни људи да га 

штите, да га чувају и доносили су му кекса, тако и крадом протуре и то... Међутим, он 

је тражио сам да иде за Тузлу, наводно да ће брже искористити прилику да га 

размијене. Потом када је отишао, морао да је оде тамо, то 500 метара гдје испитују 

инспектори, отишао је тамо. Он је рекао мени кад ће поћ' тамо „тражићу, узели су ми 

3.500 марака и узели су мог „Мерцедеса“ који вози 'оџа, у Рахићу 'оџа“. Знате ко је 

'оџа? Који има џамију, па 'оџа, што је отео његовог „Мерцедеса“, отели су и као дали су 

том 'оџи да он вози. Он је отишао тамо да тражи то. Потом је Осман и Асмир, и Шок, 

звани Шок, црнокошуљаш, они су га поломили... Осман га је највише поломио. И тада 

сам видио да је скроз овако му расјечено и виде се кости, ово му је скроз расјечено. И 

тако онесвјешћеног нисам га видио док није изашао из Тузле, убацили су га у неки 

„Кеди“ позади и одвезли. Био је у Тузли, одозго је размијењен. Послије тога сам видео, 

као да сам видео другог човјека, као да то није тај човјек. Некакав, он је био увијек 

весео и расположен, а после је био тужан, нерасположен, болестан... И није прошло 
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дуго времена, он је умро. Ја сам био на његовој сахрани, пошто смо ми другари, село до 

села, одакле сам ја родом.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците, када сте Ви лишени слободе, када 

сте ухапшени, јесте ли добили неко решење о задржавању, неко решење о притварању? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ништа ја нисам добио у моје руке тамо, 

ништа, уопште никакав папир.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А када сте пуштени напољу, јесте ли 

добили неко решење да се пуштате? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Нисам ни тада добио ништа. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Са колико килограма сте дошли тамо у тај 

Рахић? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ја сам био 86 кила. Кад сам се вратио 44 

киле сам имао. То су ребра испала, кости... Најдраже ми је било када сам се окупао, то 

ми је радос велика била, тако да сам, да извинете, усмрдио се сам себи, толике дане сам 

провео на бетону, неусловно, јадно... Желио сам само да умрем и покушао сам, сам сам 

себи одсјекао, ево одсјекао сам стаклом руку пресјекао, да умрем, само да, нисам могао 

да издржим више... Међутим, доктор ме је, ушио ме је један доктор Трумић, познавали 

смо се од прије рата. Ушио ми је руку и тако да сам то преживио, захвалност њему. 

Ево, жив сам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Немам више питања, председнице.  

 

Председник већа:  Немате више питања. Браниоче, Ви сте рекли да имате 

велики број питања. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да.  

 

Председник већа:  Ово питам да не бисмо... Како сте Ви дошли данас? Ви сте 

дошли синоћ, је ли тако? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ја сам дошао са аутом мојим.  

 

Председник већа:  Је л' сами возите из Брчког? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Јесам сам.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је то напорно? Питам Вас, уколико не стигнемо 

данас са питањима, да завршимо, да ли бисте могли на наредни претрес опет да дођете? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Нисам Вас добро разумио? 

 

Председник већа:  Питам, обзиром да бранилац каже да има јако велики број 

питања, а да ми можемо у овој просторији да радимо до два и петнаест, да ли бисте Ви 

могли да дођете на неки од наредних претреса, уколико не завршимо данас Ваше 

испитивање? 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да останем, је л' то мислите? 

 

Председник већа:  Не, него да дођете следећи пут када будемо заказали 

претрес. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић: Па нема проблема, ја ако морам, Ви 

пошаљите позив, никакв проблем. Ја сам добио позив из Брчког да морам ићи овде, а и 

од Вас. 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ја поштујем то, није никакав проблем.  

 

Председник већа:  Није проблем. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да.  

 

Председник већа:  Браниоче, можете да устанете. Реците ми, колико би трајала 

Ваша питања?  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Па не мање од претходног сведока.  

 

Председник већа:  Не мање од? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Од претходног сведока.  

 

Председник већа:  Дакле, пола сата? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Не мање од претходног сведока, колико сам унакрсно 

испитивао. 

 

Председник већа:  Дакле, сат неких времена, је л' тако? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Па више од сата. То је близу два сата било, колико сам 

ја пратио времена.  

 

Председник већа:  Више од сата, добро. Онда ћемо оставити да не бисмо 

почињали. Сада је већ петанаест до два. Оставићемо питања, Ваша питања и 

евентуално питања оптуженог, председника већа и чланова већа, оставићемо за неки 

наредни период. Само да ми одредимо наредни претрес.  

 

Дакле, Ви сте у пензији, је ли тако, немате неких обавеза које би Вас спречиле 

да... 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Ја сам инвалид.  

 

Председник већа:  У односу на ове трошкове које сте Ви имали данас за 

долазак, нама је служба доставили трошкове и ми ћемо донети решење да Вам се 
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исплате ови трошкови, али не можемо одмах да Вам уплатимо на руке, него ћете 

добити. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Нема проблема никаквих. 

 

Председник већа:  Да ли сте имали неке, мимо ових трошкова, да ли сте имали 

неке трошкове за исхрану? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Нисам опет разумио, имамо ове маске.  

 

Председник већа:  Да. Да ли сте осим ових трошкова на име горива и путарине, 

имали и трошкове за исхрану? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да ли сам... 

 

Председник већа:  Трошкове исхране, да ли сте имали за исхрану данас? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Имао сам храну у хотелу.  

 

Председник већа:  У хотелу сте имали.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да.  

 

Председник већа:  Добро. А за данас кад се вратите назад? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Јесам, јесам, имао сам. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Имао сам. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

ОДОБРАВАЈУ СЕ сведоку Васиљку Тодићу на име трошкова поступка, за 

долазак на главни претрес, и то на име трошкова за гориво и трошкова путарине, 

укупан износ од 6.135,00 динара. 

 

Тодићу, да ли Вам одговара, да ли сте ту, да ли немате других обавеза 29. 

септембра да наставимо Ваше испитивање? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Може, није проблем.  

 

Председник већа:  Може. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Може. 

 

Председник већа:  Добро.  
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Након изјашњења браниоца оптуженог, адвоката Ђорђа Дозета, 

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се испитивање сведока Васиљка Тодића прекине и главни претрес одложи, а 

претрес ће бити настављен дана 29.09.2020. године, у 14,30 часова. 

 

Није Вам касно у 14,30 часова? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Није. У 14,30 часова? 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па ја морам опет да преноћим, нећу моћи 

касно се вратити, пошто ја слабије возим ноћу. 

 

Председник већа:  Добро, добро. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Једино кад би било раније, онда бих могао 

да се вратим.  

 

Председник већа:  Па једино онда да закажемо други термин, али баш и немамо 

термине. Добро. Можете да преспавате, па вратићете се сутрадан, уколико Вам то није 

напорно. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Битно ми је... 

 

Председник већа:  Кажем можете да дођете на претрес, стићи ћете у 14,00. 

Колико Вам треба времена да дођете из Брчког? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Колико треба? 

 

Председник већа:  Колико времена возилом Вам треба да дођете из Брчког да 

бисте стигли на претрес у 14,30 часова? 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Па знате шта, ја овај ујутру кад кренем, ја 

идем лагано, не возим брзо, значи могу комотно да стигнем, није ми никакав проблем.  

 

Председник већа:  Добро. И онда можете да преспавате тај дан када сведочите. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да.  

 

Председник већа:  Можете те ноћи да преспавате, па ујутру да се вратите за 

Брчко.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Може. 

 

Председник већа:  Значи, 29. септембар. 
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Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Али ми је битно на неки папир ако нећу 

добити позив, само да не бих, ја сам забораван.  

 

Председник већа:  Ево, сада ћемо написати. 

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Да ми се напише да ја знам шта ћу. 

 

Председник већа:  Нећете добити позив, сад ће Вам написати.  

 

29.09.2020. године, у 14,30 часова, судница број 1. 

 

Што је присутнима саопштено, уместо позива.  

 

Позваћемо и овог још једног преосталог сведока. 

 

И позваћемо овог преосталог сведока Тужилаштва. Ми смо испитали све 

сведоке Тужилаштва, осим сведока Зоре Симић, је л' тако, супруга покојног Рада 

Симића.  

 

Значи, 29.09.2020. године, у 14,30 часова, судница број 1. 

 

Што је присутнима саопштено уместо позива, а на претрес позвати сведока 

Зору Симић.  

 

Сведок-оштећени Васиљко Тодић:  Битно је само на папир да ми се да, 

достави то да ја... 

 

Довршено у 13,48 часова.  

 

 

Записничар                                                                            Председник већа – судија  
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